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Заварихме пълен хаос с язовирите и подготвяме законода-
телни промени в тази област, заяви вицепремиерът Корнелия
Нинова.

На клетвата си пред На-
родното събрание за втория
си мандат президентът Румен
Радев отново настоя за про-
мени в Конституцията. Два-
мата с вицепрезидента Или-
яна Йотова се заклеха пред
парламента за втория си
мандат.

Освен реформа в съдеб-
ната система, те трябва да
включват разширяване на
гражданското участие в уп-
равлението и гаранции за
защита на човешките права.

Общините ще получат
икономически и социален
подем чрез конституционно

гарантиране на финансовата
децентрализация. Приоритет
за президентската двойка е
борбата с демографската
криза и каузата за просвете-
на и образована нация.

“Първият президентски
мандат бе в драматично вре-
ме, в което старият автори-

тарен модел стигна своя апо-
гей. Гражданският бунт сре-
щу мафиотизацията на власт-
та извади на повърхността
факти и процеси, които тя
премълчаваше”, каза Радев, с
което вбеси ГЕРБ и те на-
пуснаха залата.

 чилището се умори. От ви-
руса, от дистанционното обуче-
ние, от препускането по учеб-
ния материал при присъствени-
те часове, от отчетите за болни,
здрави, тествани и отказващи
едно или друго. Школото съвсем
изнемощя да следи кой плюе до-
бре, кой има зелен сертификат,
коя майка е недоволна от учите-
ля на детето си, кой ученик е
обезумял от стоенето зад мони-
тора и липсата на социални кон-
такти.

На този унил фон дойде и още
един повод за умора - сметките
за ток. (Стр. 4) Докато ръковод-
ствата се чудят как да лавират,
за да задоволяват претенциите на
всички страни в учебния процес
и да отговорят на изискванията
на по-високите институционал-
ни нива, сега ще трябва да търсят
сили и начини да платят отопле-
нието и осветлението си.

Образователните институции
са поредната брънка,  която
“гори” в енергийната криза. Об-
щините от няколко дни аларми-
рат, че имат проблеми с осигу-
ряването на светлина по улици-
те и някои от тях са принудени
да въведат режим на тока. Зато-
ва сега не е никак изненадващо,
че общинските училища са в за-
труднено положение. Някои от
тях се оплакват от тройни и дори
четворни сметки за ток и газ.
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Ðàäåâ ñå îáÿâè
çà ïðîìåíè â
Êîíñòèòóöèÿòà
Повече гражданско участие, борба с демографската
криза и просветена нация са приоритетите
пред държавата, според президента
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От 44 на 46 лв. се уве-
личават парите за преми-
нал и отчетен пациент през
спешни отделения, когато
болният не е приет в
същата болница. Това пре-
движда проект за промени
в Наредбата за медицин-
ските дейности извън об-
хвата на задължителното
здравно осигуряване, за
които МЗ субсидира ле-
чебни заведения.

Предвижда се
допълнителни средства да
бъдат разпределени меж-
ду 43 болници, в това чис-
ло и осем, които са със
100% държавна собстве-
ност и 26 с над 50%
държавно участие. Тези
болници и в момента имат
договор с МЗ за субсиди-
ране на спешните отделе-
ния, откъдето преминават
болни в спешни състояния.

От МЗ подчертават, че

До 100 хил. лв. ще дава социалното
министерство на проектно предложение
за трасформиране на жилищна сграда, за
да стане достъпна за човек с увреждане.
Това предвижда проектът на тазгодиш-
ната Национална програма за достъпна
жилищна среда и лична мобилност. На
този етап в проектобюджета на МТСП
за 2022 г. са предвидени 2,5 млн. лв. за

Вътрешният министър Бой-
ко Рашков обвини прокуратура-
та, че спира дейността на държа-
вата по разкриването на прес-
тъпления. На изслушване в ре-
сорната парламентарна комисия
той отново изтъкна, че 22 дела
срещу организирани престъпни
групи отлежават при държавно-
то обвинение. Държавата е бло-
кирана в нейната разследваща
дейност, заяви министърът.

За голямо съжаление състо-
янието на българската прокура-
тура и нормативното уреждане
на правомощията й е една сери-
озна пречка за своевременно
разследване, отбеляза Рашков.
Той даде за пример разследва-
нето на злоупотреби при стро-
ителството на магистрали и язо-
вири. Затова Рашков предлага
досъдебно производство да

БОЙКО РАШКОВ:

Äúðæàâàòà å áëîêèðàíà
îò ïðîêóðàòóðàòà
Обмисля се преструктуриране на Главна дирекция „Пожарна безопасност
и защита на населението” и болницата на МВР, заяви вътрешният министър

може да се образува и от раз-
следващите органи, според него
те трябва да могат и да привли-
чат виновно лице към отговор-
ност. “Прави впечатление също,
че главният прокурор и шефът
на КПКОНПИ може да поискат
използването на СРС. Тази ано-
малия трябва да бъде отстране-
на. Защо се налага това, след
като единственият орган, който
може да позволи подобно раз-
следване, е съдът по закон? Ние
сме допуснали посредник в ли-
цето на прокурора. Това е огра-
ничаване на основни права на
човека”, подчерта министърът.

По-рано Националното бю-
ро за контрол на специалните ра-
зузнавателни средства обяви, че
седем души са били обект на не-
законно прилагане на СРС (под-
слушване, следене и/или други)

миналата година. Компетентни-
те институции вече са уведоме-
ни, а предстои да бъде взето ре-
шение и за уведомяване на под-
слушваните и следени граждани.

Във вътрешното министер-
ство се предвиждат структурни
промени, които да го освободят
от несвойствени функции.
Обсъжда се Главна дирекция
“Пожарна безопасност и защи-
та на населението” да бъде из-
ведена в самостоятелна агенция
извън МВР. Освен това се пред-
лага Медицинският институт на
МВР да премине към Минис-
терството на здравеопазването.
Рашков уточни, че ще има и
кадрови промени в районните
управления на страната заради
разликата в натовареността, но
това няма става със съкращения,
а с преливане на служители.

СНИМКА БГНЕС

Бойко Рашков представи на депутатите
политическия си кабинет и стратегията
за управление на вътрешното министерство

Óâåëè÷àâàò ïàðèòå
çà ñïåøíè îòäåëåíèÿ

финансиране на изпълнението на про-
грамата, уточниха от МТСП за ДУМА.

От т.г. отпада минималният праг от
10 хил. лв. за кандидатстване. Другият
компонент по програмата е “Лична мо-
билност”. По него кандидатите могат да
получат максимум 8 хил. лв. с ДДС.
Както и в предишни години, част от по-
мощта може да се ползва и за обучение
за придобиване на правоспособност за
управление на МПС от кандидата, ако
той все още няма книжка.

Човек с трайно увреждане може да

кандидатства в рамките на годината и по
двата компонента, но с две отделни заяв-
ления.

Агенцията за хората с увреждания
публикува и поддържа на интернет стра-
ницата си информация за програмата.
Агенцията за социално подпомагане,
освен че информира хората с трайни ув-
реждания за възможността за финанси-
ране на дейностите по програмата, про-
верява и декларираните от кандидатите
обстоятелства. Общините също съдейст-
ват за осъществяване на програмата, като

главните архитекти издават виза за про-
ектиране и одобряват инвестиционен
проект във фаза “технически проект”.

Срокът за обсъждане на тазгодишна-
та програма е до 14 февруари.

През 2021 г. са одобрени шест проек-
та за лична мобилност на обща стойност
19 960 лв. и 50 за достъпна жилищна среда
- на обща стойност 1 946 752,45 лв. Пред-
ложенията за достъпна среда са от собст-
вениците на 46 жилищни сгради, в които
живеят 51 души в инвалидни колички и 10
със затруднения в придвижването.

Äàâàò äî 100 õèë. ëâ. çà ïðèñïîñîáÿâàíå íà æèëèùå íà ÷îâåê ñ óâðåæäàíå

Аида ПАНИКЯН

СНИМКА БГНЕС

Три автомобила се удариха между Разлог и Белица.
Пътят бе затворен за движение и в двете посоки

в средносрочната бюджет-
на прогноза за 2022-2024
г. са планирани пари за
субсидиране на дейности-
те по наредбата, както
през 2021 г., а също и
допълнителни средства в
размер на 5 млн. лв. за
споменатата дейност, как-
то и за оказване на кон-
султативна помощ на
спешни пациенти.

В проекта е предвиде-
но и диференциране на
стойността на дейностите
по медицинска експертиза,
осъществявана от ТЕЛК.
Финансирането ще се
извършва за влязло в сила
експертно решение на
ТЕЛК, а не, както е сега,
за издадено и отчетено ре-
шение. Предвидено е да се
плащат експертните реше-
ния, които не са обжалва-
ни или след обжалване
НЕЛК ги потвърждава.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Â Áúëãàðèÿ å íàëèöå
àíòèìàôèîòñêè
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Президентът Румен Радев

След клетвата си прези-
дентът произнесе пространна
дълга реч, но докато казваше,
че първият президентски ман-
дат се е случил в драматично
време, в което старият автори-
тарен модел е стигнал своя апо-
гей, народните представители
от ГЕРБ напуснаха залата.
Гражданският бунт през 2020
г. срещу мафиотизацията на
властта извади на повърхност-
та факти и процеси, които тя
премълчаваше, каза той, което
вбеси бившите управляващи.
Мнозинството обаче видимо

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Патриарх Неофит посрещна в катедралата “Св. Александър Невски” Радев
и Йотова и отслужи тържествен молебен по повод встъпването им в длъжност

Ðóìåí Ðàäåâ ñå îáÿâè çà
ïðîìåíè â Êîíñòèòóöèÿòà
Повече гражданско участие, борба с демографската криза и каузата за
просветена и образована нация са част от важните теми за държавния глава

то и подкрепата на президент-
ската институция.

Държавният глава смята, че
без бърз, решителен пробив в
реформата на прокуратурата и
съдебната система няма как да
се отвори път за реванш на ста-
туквото. Освен това обаче, про-
мените в Конституцията следва
да включват разширяване на
гражданското участие в управ-
лението на държавата и засил-
ване на гаранциите за защита на
човешките права. Поправките
трябва да включват гаранции за
разделението на властите и про-
зрачен и предвидим законотвор-
чески процес. Време е да се даде
шанс и на общините за иконо-
мически и социален подем чрез

конституционно гарантиране на
финансовата децентрализация,
заяви Радев.

Президентът настоя за бор-
ба с демографския проблем -
чрез дългосрочни, финансово
осигурени политики за увели-
чаване на раждаемостта с фо-
кус върху отговорното роди-
телство, намаляване на
смъртността и ограничаване на
емиграцията. “Благотворител-
ността не може да замести
държавната грижа. Пазарът и
пиарът не могат да компенси-
рат липсата на работещи соци-
ални механизми”, заяви той.

Радев очаква консенсус за
просветена и образована нация.
“Времето на стратегиите отми-

на. Трябват бързи, ефективни и
устойчиви мерки за обхващане
в училище на всички деца”, на-
стоя той. Пандемията оголи
проблемите на българското
здравеопазване и потвърди на-
личието на обществен консен-
сус за промяна на здравния
модел към качествено и
достъпно здравеопазване, в ко-
ето  здравето на пациента не е
стока, а младите лекари и сест-
ри не напускат България, доба-
ви президентът. Внимание към
културата е друго от очаквани-
ята му за новата власт. Външна-
та ни политика трябва да се
формулира у нас с консенсус
между институциите и да се от-
стоява последователно навън,

настоя той.
Положителната оценка за

служебните кабинети също бе
във фокуса на президентската
реч, както и успешното проти-
востоене на корупционните
практики по време на изборите.
Радев очаква парламентарното
мнозинство да изчисти изборни-
те несъвършенства.

“С ръка на Конституцията
искам да ви уверя, че ще
продължавам да служа честно и
отговорно на Отечеството. С
госпожа Йотова ще вложим
всичките си сили, за да градим
заедно с вас свободна, демокра-
тична, модерна и просперираща
България”, завърши речта си
Румен Радев.

Павлета ДАВИДОВА

Държавният глава Румен
Радев за пореден път се обяви
за конституционни промени,
които да осигурят по-отговор-
на и ефективна прокуратура.
На тържествената церемония,
на която той и Илияна Йотова
положиха клетва пред парла-
мента като президент и вице-
президент, Радев поиска и раз-
ширяване на гражданското уча-
стие в управлението на държа-
вата, засилване на гаранциите
за защита на човешките права,
както и финансова децентрали-
зация на общините.

Радев и Йотова бяха по-
срещнати с шумни аплодисмен-
ти от изправени депутати. Ня-
кои от представителите на
“Възраждане” демонстративно
седнаха на местата си след
българския химн, по време на
изпълнението от детски хор на
химна на Европа.

одобри думите му. И на мен не
ми е приятно, но предпочитам
истината, реагира Радев на на-
пускането на гербаджиите.

“Държавата занапред не
бива да се управлява през ек-
рана, под масата, по телефона
или зад кулисите. Корупцията
трябва да бъде съкрушена, за
да оцелеем като държава и об-
щество”, подчерта държавният
глава и изрази надежда, че
може да върнем България в
руслото на закона. Според
него без укрепване на държав-
ността страната не може да
разгърне огромния си потен-
циал. Той увери партиите и
политиците, които споделят
каузата в България да се уста-
нови върховенството на пра-
вото, прозрачна медийна сре-
да и добре уредена държава с
ефективни институции, че мо-
гат да разчитат на разбиране-

Когато за милиони българи беше най-тъмно,
президентската институция остана да свети
като фар, който дава посока, обърна се към
Румен радев и Илияна Йотова зам.-председате-
лят на НС Кристиан Вигенин. Той посочи, че
двамата са събрали и умножили обществената
енергия, което им е позволило да спечелят
безапелационно изборите и да се създаде мно-
зинството на промяната в новия парламент.

“Истинските държавници усещат духа на
времето, разбират болките и надеждите на
своя народ и не се колебаят да действат реши-
телно, когато трябва да защитят бъдещето на
родината си. В своя първи мандат вие се до-
казахте като такива”, категоричен бе социа-
листът. По думите му България навлиза в нов
етап на своето развитие. “Идва време за отво-
рена длан и за протегната ръка. Идва време за
градеж, за диалог, за справедливост. За укреп-
ване на държавността и законността, за
изпълване със съдържание на ценностите на

Премиерът Кирил Петков даде да се разбере, че правителството се
припознава и във всяка от целите и приоритетите, изразени от държав-
ния глава Румен Радев. “Това са приоритети за всички ни - да върнем
правовата държава, да изчистим корупцията, мафията да няма контрол
върху държавата, да вкараме фокус върху иновациите, да имаме ли-
дерска позиция в международен план. С всички тези неща, които каза
президентът, сме съгласни”, добави Петков.

Очакванията на премиера са да има градивна критика от страна на
държавния глава, защото така се стига до оптимални резултати. “Всич-
ки ние, в това число и президентът, сме от отбора на България. Много
бих се радвал той да продължи да бъде критичен към изпълнителната
власт. Това е силата - да имаме корекция. Всеки от нас може да прави
грешки и всеки може да получава допълнителни съвети - както ние към
него, така и той към нас. Това е разделението на властите. Затова бих
се радвал той да е критичен към нашите политики и действия, но да
имаме взаимовръзка - когато излизаме навън, да говорим един език.
Защото сме малка страна и не трябва да има разделение. Като нация
навън трябва да сме с един глас”, каза Петков.

Всички ние знаем, че има нужда от конституционни промени,
съгласи се с Радев премиерът. Той посочи ролята на главния прокурор
и добави, че в България не трябва да има човек, над когото е само
Господ. Целта на правителството обаче не е просто да сложи свои
хора на върха на съдебната власт. България трябва да е базирана на
институции, а не да зависи от отделни хора, подчерта той.

Êèðèë Ïåòêîâ ïðèïîçíà
ïðèîðèòåòèòå íà „Äîíäóêîâ” 2

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

Èíñòèòóöèÿòà áå ñâåòåù ôàð,
êîéòî äàâà ïîñîêà

демокрацията и свободата. Идва време изпра-
вени пред кризите да осмислим идеята за еди-
нението”, смята Вигенин.

Зам.-председателят на НС отбеляза, че клет-
вата пред парламента, която и депутатите, и
президентската двойка са положили, задължава
всеки поотделно и всички заедно в действията
си да се ръководят от интересите на народа.

“Нямам съмнение, че заедно ще устано-
вим нов конструктивен диалог между инсти-
туциите. Ще проявим нужната мъдрост и
воля за градивни и съзидателни политики в
името на по-добра и просперираща Бълга-
рия. Историческото време отреди на Вас, из-
браните за президент и вицепрезидент на
Република България, и на новоизбраното 47-
о Народно събрание нелеки изпитания. Вяр-
вам, че заедно ще се справим”, заяви Вигенин
и пожела на Радев и Йотова да продължават
достойно да изпълняват високоотговорната
си държавническа мисия.
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След уличното осветление, цени-
те на тока удариха и училищата. В
много общини все повече ръководст-
ва на школа започнаха да се оплакват
от високи сметки за електроенергия
и природен газ през последните дни.
На някои места те са тройни и дори
четворни.

Шокиращи сметки са получили в
СУ “Димитър Благоев” в Провадия.
Директорът му Йордан Михалев се
оплака, че докато през януари 2021 г.
е платил 3000 лева за газоснабдяване,

то през първия месец на тази година
сумата е 12 000 лева. “Към момента
не знаем нито какъв ще е бюджетът,
нито единният разходен стандарт и
затова ще плащаме, докато имаме пари
в сметките. Когато свършат парите, ще
спра да плащам”, заяви директорът.
Негов колега търси варианти да сложи
соларни панели, за да произвежда ток.
“Нашата сметка до момента е 6600
лева, а доскоро сме плащали към 1500
лв. Ние не генерираме печалба, а токът
ни се увеличава. В бюджета официал-

ни средства за електроенергия не са
предвидени”, заяви директорът на про-
фесионалната гимназия в Суворово
Марияна Василева.

В Обединеното училище в село
Червенци още не знаят колко ток ще
платят за януари, но директорът
Стилиян Тончев разчита на зареде-
ното отдавна голямо количество
нафта за парното.

Директорът на Езиковата гимна-
зия “Иван Вазов” в Пловдив Вихра
Ерамян също се оплака, че за декем-

ври сметката за парно е малко пове-
че от 15 000 лв. - двойно над пред-
ходната, но само за 18 календарни
дни. “Ще трябва други разходи да
намаля, за да се справим с тези ог-
ромни суми”, каза Ерамян.

Директори на детски градини в
Пловдив също  се оплакаха от по-висо-
ките сметки за ток, които получават за-
ради покачването на цената на електро-
енергията. На среща в кметството на
район “Западен” те са обсъдили начини
за спестяване на електроенергия.

Öåíèòå íà òîêà
óäàðèõà è ó÷èëèùàòà
Директор обмисля да сложи соларни панели, за да търси изход от кризата

Двойно са се увеличи-
ли случаите на ученици с
положителен тест за КО-
ВИД-19, направен в учили-
ще този понеделник в срав-
нение с миналия. Това по-
казва справка на Минис-
терството на образование-
то и науката. 1348 са по-
зитивните проби при 641
предходния понеделник.
Най-много заразени има
при учениците от V до VII
клас, докато предишната
седмица повече болни има-
ше сред гимназистите. Най-
висок е броят на заразени-
те в  София, следвана от
Пловдив и Благоевград.

Още по-голям е ръстът
при учителите - три пъти
са се увеличили положи-
телните тестове при тях за
седмица - от 104 на 366.
Двойно повече са и заразе-
ните непедагогически спе-
циалисти.

Чрез преразпределение
на наличните тестове са
осигурени всички необхо-
дими количества за изслед-
ването на учениците на 24
януари, съобщиха от
МОН. Оттам добавиха, че
засега се запазва високият

СНИМКА БГНЕС

Детските градини в Средец останаха празни, след като в общината
бе обявен частичен локдаун заради рязкото увеличение на заразените

Äâîåí ðúñò íà ïîëîæèòåëíèòå òåñòîâå íà ó÷åíèöè çà ñåäìèöà
дял на присъствено обуче-
ние в училищата и тази
седмица 82% от ученици-
те учат в клас.

Над 59 600 ученици
имат вече валиден доку-
мент за преболедуване,
ваксинация или наличие на
антитела. Според официал-
ната статистика на Мини-
стерството на здравеопаз-
ването са ваксинирани
9,11% от гимназистите, а
11,82% от учениците от V
до XII клас са преболеду-
вали през последната по-
ловин година.

Синдикатът “Образова-
ние” към КТ “Подкрепа”
обяви, че одобрява идеята
за извънредна ваканция на
учениците. Оттам поискаха
училищните ръководства да
могат да вземат автономни
решения за преминаване
към дистанционна форма на
обучение, като само уведо-
мяват за това РУО и МОН.
Според синдиката оформя-
нето на оценките на учени-
ците за първия срок може
да става и в електронна сре-
да и това е единственият
възможен вариант в сегаш-
ната ситуация.

Община Русе ще получи
компенсации за тока от прави-
телството и през януари и за
момента не планира намалява-
не на уличното осветление. По
повод непрекъснато нараства-
щите цени на електроенергия-
та кметът Пенчо Милков свика
среща с кметовете на малки
населени места. Една от основ-
ните мерки, които могат да по-
могнат на малките кметства да
покрият енергийните си разхо-
ди, е подмяната на часовите
системи за регулиране на ос-
ветлението с нови. Ще се на-
правят проверки по трафопос-
товете за неправомерно прена-

Îáùèíà Ðóñå íÿìà äà íàìàëÿâà
óëè÷íîòî îñâåòëåíèå

Фойерверките в София
вероятно ще бъдат забране-
ни от 1 март. Предложение-
то на група общински съвет-
ници бе анонсирано преди
няколко седмици, но вече се
одобрява от различните ко-
мисии към Столичния общин-
ски съвет. Рестрикциите ще
засегнат пиротехнически
средства от категориите Ф2
и Ф3, които включват различ-
ни видове фойерверки с ниво
на шум, което не вреди на
здравето и се ползват в от-

Çàáðàíÿâàò
ôîéåðâåðêèòå
â Ñîôèÿ îò 1 ìàðò

крити пространства.
Разрешение за използване

на пиратки, бомбички, римски
свещи и други може да се
получи само от районния
кмет, ако се подаде заявление
до 10 дни преди фирмено или
семейно тържество. Кметът
обаче ще може да откаже раз-
решение, ако се планира да се
гърми в междублокови прост-
ранства, близо до лечебни за-
ведения, молитвени храмове,
училища, детски градини, со-
циални домове.

сочване на енергия от домакин-
ствата, тъй като в някои от се-
лата потреблението продължа-
ва да расте, въпреки че масово
осветителните тела са подме-
нени с енергоспестяващи.

Друго предложение бе ре-
шаването на енергийния про-
блем в дългосрочен план чрез
изграждането на фотоволтаици
върху сгради или празни об-
щински терени в Мартен и се-
лата. От разговора на кмета
Пенчо Милков с представите-
ли на Националното сдружение
на общините стана ясно, че се
работи за промяна в Програ-
мата за компенсиране на неби-

товите потребители. От
НСОРБ настояват като предо-
ставящи обществени блага на
гражданите общините да полу-
чават по-голяма помощ, защо-
то те са “публични” потреби-
тели, а в момента се считат за
“небитови”, каквито са търгов-
ските дружества.

Кметът на Русе заяви, че си-
туацията се следи непрекъсна-
то и при необходимост ще
бъдат взети навременни мерки.
В сила е и заповедта му от де-
кември за икономии при полз-
ването на електроенергия в
различните дирекции и звена на
общината.
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Възможността за създаване на директна самолет-
на линия между България и Грузия обсъдиха ми-
нистърът на туризма Христо Проданов и посланикът
на Грузия у нас Тамуна Лилуашвили, съобщиха от
Министреството на туризма.

Според министър Проданов създаването на по-
добна авиолиния ще увеличи потенциала за обмен на
туристи между двете държави.

“Всяка една такава възможност дава сериозна
предпоставка за подобряване на взаимоотношенията
между България и Грузия, както и за увеличаване на
двустранния туристопоток”, коментира той.

Според Лилуашвили страните ни имат много общи
неща и подобна линия би подпомогнала развитието
на туристическия сектор. Министър Проданов и
посланика дискутираха и възможностите за осъщест-
вяване на журналистически турове в двете страни.

Заварихме пълен хаос с
язовирите и подготвяме зако-
нодателни промени, заяви ви-
цепремиерът и министър на
икономиката и индустрията
Корнелия Нинова, която заед-
но с министъра на иновации-
те и развитието Даниел Лрер,
бяха изслушани в парламен-
тарната комисия по икономи-
ческа политика и иновации.

Първият поблем при язо-
вирите, според Нинова, е
свързан със собствеността.

“Няколко министерства
упражняват собственост
върху различни язовири, об-
щини, областни управи, раз-
лични частни субекти, дори
има и научни институти. По
отношение на органите, кои-
то стопанисват, управляват и
ремонтират язовирите в
България хаосът също е
пълен”, каза вицепремиерът.

По думите й има поне 4-5
институции със застъпващи се
функции. Според нея на прак-
тика става въпрос за колек-
тивна безотговорност, която
най-добре се вижда при посто-
янните природни катаклизми.

“Третият проблем е реше-
нието на третото правителст-
во на Борисов за прехвърляне
от общините на язовири към
държавно предприятие”, отбе-
ляза Нинова. Тя поясни, че
този процес е довел до
прехвърлянето на 416 язови-
ра, но този процес продължа-
ва, тъй като те са много пове-
че. Корнелия Нинова
обясни, че има и затруднения

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Процесът на разделянето на двете министерства трябва
да приключи до две седмици, обещаха Корнелия Нинова и Даниел Лорер

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Çàâàðèõìå ïúëåí õàîñ
ñ ÿçîâèðèòå
Междуведомствената комисия за търговия
със специална продукция подновява заседанията

в процеса на прехвърляне.
Общините ги прехвърлят на
ДКК, тя възлага ремонта им
на “Монтажи”, за което няма
никакви отчети. Документаци-
ята с казуса около язовирите
е предадена в прокуратурата

Вицепремиерът обяви, че
оглавяваното от нея минис-
терство готви цялостен анализ
по отношение на собственост-

та и контрола на язовирите,
както и законодателни проме-
ни.

“Водите на България да се
използват целесъобразно, но
най-вече напролет да не виж-
даме онези страховити карти-
ни на залети населени места,
на страдащи хора, не дай
Боже и на загинали хора”,
коментира министърът.

Нинова подчерта, че към
ДКК ще се премине едва след
окончателното разделяне на
двете министерства. “Ние сме
в процес на разделяне все още,
на изготвяне на два отделни
правилника. Надявам се до
седмица-две да приключи този
процес и тогава вече ние ще
имаме пълните правомощия -
двамата, всеки в неговия ре-

сор да предпиеме мерките и
действията по преструктури-
ране.

Не е спрял процесът по
проверки и провеждане на
политики”, каза още Нинова
за работата й с министър Да-
ниел Лорер. Тя коментира и
как Министерство на иконо-
миката ще помогне на бизне-
са.

“Първо бих започнала с
помощта, която ще се окаже
на предприятията - индустри-
ални, малки и средни по отно-
шение на КОВИД кризата и
кризата с цените на енергоно-
сителите. Предвиждат се ре-
дица такива мерки като под-
помагане с изплащане от стра-
на на държавата на средства
към фирмите за разликата от
увеличението, но не повече от
35%. На енергоразпространи-
телните дружества - 410 млн.
помощ. На фирмите мярката
“60 на 40”, както и за запазва-
не на работни места и помощ
на работниците, увеличение-
то на ваучерите и редица дру-
ги икономически мерки за
подпомагане на малки и сред-
ни бизнеси”, изброи Нинова.

Тя обясни пред депутати-
те, защо Междуведомствена-
та комисия за търговия със
специална продукция не е за-
седавала скоро. В комисията
влизат заместник-министри
от различни министерства,
които доскоро не бяха наз-
начени. “Възстановяваме за-
седанията на 25 януари. Има
над 100 заявления за получа-
ване на лицензи и разреши-
телни. Няма да излезем, дока-
то не ги разгледаме всички-
те”, обеща Нинова.

Министърът на иновации-
те Даниел Лорер обеща
Българска банка за развитие
най-после да се върне към
своите функции - директно
подпомагане на малкия и сред-
ния бизнес. Той даде пример
с договора, подписан с Мини-
стерството на туризма запод-
помагане на хората от бран-
ша с 60 млн. лв. Предстоят
подобни проекти за розовари-
те и в подкрепа на енергийни-
те сметки, уточни Лорер.

Îáìèñëÿ ñå äèðåêòíà
ñàìîëåòíà ëèíèÿ ñ
Ãðóçèÿ Липсата на гласуван

бюджет за 2022 г. е бло-
кирала раздаването на
ваучери за храна във
фирмите в началото на
годината. Това става
ясно от разяснения на
финансовото министер-
ство, публикувани на
сайта му. В тях ведомст-
вото моли фирмите-опе-
ратори на ваучери, ра-
ботодателите и работни-
ците да се отнесат с раз-
биране и търпение в
създалата се необичайна
ситуация.

Ваучерите за храна,
които работодателите
раздават на служители-
те си, са освободени от
данъци (корпоративни и
подоходни) и осигуров-
ки и всяка година в зако-
на за държавния бюджет

Âàó÷åðèòå çà õðàíà çà ÿíóàðè -
çàåäíî ñ ôåâðóàðñêèòå

се утвърждава годишна
квота на сумата, която
може да бъде предоста-
вена под формата на ва-
учери. Тази квота се раз-
пределя между лицензи-
раните оператори със
заповед на финансовия
министър, които след
това предоставят вауче-
рите на фирмите, склю-
чили договори с тях.

“Към настоящия мо-
мент няма влязъл в сила
закон за държавния бю-
джет за 2022 г., заради
това не е утвърдена
обща годишна квота за
предоставяне на ваучери
за храна. На практика в
момента липсва норма-
тивно основание за раз-
глеждане на заявления за
получаване на индивиду-
ални квоти”, казват от

финансовото министер-
ство. Все още не е приет
и законопроектът, с кой-
то се удължава до 31
март 2022 г. действието
на бюджета от миналата
година.

От Асоциацията на
операторите на ваучери
за храна в България
(АОВХ) са обяснили
пред segabg.com, че за
първите три месеца на
2022 г., след като
удължаването на минало-
годишния бюджет бъде
обнародвано, ще може да
кандидатстват за по 1/12
част от актуализираната
квотата от 2021 г. при
месечен таван от 80 лв.
Те са получили уверение
от финансовото минис-
терство, че няма да има
ощетени фирми и работ-

ници заради забавянето и
ваучерите за януари ще
може да бъдат раздадени
със задна дата заедно с
тези за февруари.
Финансовият министър
Асен Василев вече обя-
ви, че се обмисля през
2022 г. съществено да се
завиши месечната сума,
която може да се даде към
заплатата под формата на
ваучери - от 80 на 200
лв. Освен това правител-
ството има намерение да
разреши с тях да се ку-
пува не само храна, а
също така да се плащат
комунални услуги.
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Поскъпването на жилища-
та от миналата година ще
продължи и през тази, поне в
големите градове. Факторите
за това са инфлацията, ниски-
те лихви и схващането на
българина, че по-сигурна ин-
вестиция от тази в имот няма,
коментираха управители на
агенции за недвижими имоти
по време на дискусия за цени-
те. Всички те са единодушни,
че ръстът на цените на апар-
таментите в София през 2021
г. от 15 на сто е най-големият
от 2008 г. насам, след иконо-

Íàìàëÿâàò ñúñòàâà íà ÊÅÂÐ
Четирима депутати

от управляващата коали-
ция депозираха законо-
проект, който префор-
матира Комисията за
енергийно и водно ре-
гулиране. Вносители са
Георги Свиленски от
БСП, Виктория Василе-
ва от “Има такъв народ”,
Ивайло Мирчев от “Де-
мократична България” и
Мирослав Иванов от
“Продължваме промя-
ната”. Намаляването на
състава на комисията от
9 на 5 предвижда зако-
нопроектът. Премахват
се позициите на члено-
вете с юридически и

СНИМКА БГНЕС

Първо ще бъде избран нов председател
на комисията на мястото на Иван Иванов

икономически стаж. Сега
те се заемат от Ремзи
Осман, който два манда-
та беше юристът, пред-
лаган от ДПС, и от ико-
номиста Георги Добрев,
предложен от ГЕРБ. С
влизане на промените в
сила мандатите им се
прекратяват.

Съкращават се двама
от четиримата членове на
КЕВР в сектор “Енерге-
тика”. В момента в енер-
гийната част на регула-
тора, но с изтекъл ман-
дат, е Евгения Харитоно-
ва и за нейното място ще
трябва да се проведе из-
бор. Тримата, чийто ман-

дат не е изтекъл, са Алек-
сандър Йорданов, Влад-
ко Владимиров и Георги
Златев. Според проекта
на управляващите двама-
та, които ще си отидат,
ще се избират с жребий.

В частта на комиса-
рите, които правят цено-
образуването във ВиК
сектора, засега не се пре-
движдат промени. Оста-
ват на позициите си Ди-
митър Кочков, който е
предложен от БСП, и
Пенка Трендафилова, ко-
ято е от квотата на “Обе-
динените патриоти”.
Първо ще се изберат
председател и нов член в

частта на енергетиката.
Вяроятно те ще бъдат
предложени от управля-
ващата коалиция. След
това ще бъде прекратен
мандатът на двамата ко-
мисари с юридически и
икономически стаж.
Следва жребий за ос-
вобождаване на двама
от тримата, които оста-
ват в енергийното регу-
лиране. При това ново
структуриране на КЕВР
решенията в енергийна-
та част ще се вземат от
председател, новоизб-
ран комисар и стар
член. Във водния сектор
пък гласуват отново
председателят, Димитър
Кочков и Пенка Трен-
дафилова.

Ìåæäó 5-7% ïîñêúïâàíå íà
èìîòèòå î÷àêâàò ïðåç 2022 ã.
Бумът
на сделки с
готови жилища
е донесъл
повишаване
на цените
в София с 15%

телен директор на “Кредит
център”. Според него прегря-
ване на пазара може да се полу-
чи тогава, когато жилищата за-
почнат да поскъпват за по-дълъг
период с двуцифрен темп от над
10%, както при кризата през
2008 г. Единствената друга
подобна година е била 2017 г.
с ръст от 14,7 на сто, след ко-
ето обаче той намалява, за да
стигне сега до 15%.

Според директора на една
от големите агенции у нас
Гергана Бахчеванова цeнитe
нa имoтитe в Бългapия вce
oщe нe ca дocтигнaли cвoя
връх. Тя прогнозира, че пpeз
нacтoящaтa 2022 г. щe ce
зaпaзи тeндeнциятa oт
минaлaтa гoдинa и покачване-
то ще пpoдължaвa, като пpи
нoвoтo cтpoитeлcтвo pъcтът
щe e мeждy 5-7%.

Данните на агенцията со-
чат, че жилищата през мина-
лата година са поскъпнали в
София средно с 15% заради
бума на сделките с нови каче-

ствени или ремонтирани жи-
лища, готови за обитаване.
“Купувачите все по-често
търсят завършени, готови, ре-
монтирани жилища. Това е
инвестиция на продавача и
вдига цените”, коментира
Бахчеванова.

Влияние върху цените
има и поскъпването на стро-
ителния процес - от мате-
риалите до възнаграждени-
ята на работници, посочи
Ирина Кънева, търговски
директор на строително-ин-
вестиционна компания.

От бранша посочиха, че
делът на жилища старо строи-
телство започва да намалява на
фона на новите проекти в сто-
лицата. Очаква се това да до-
веде до дефицит в предлагане-
то на този тип имоти. Растежът
в цените на апартаментите
старо строителство е плавен,
докато при новите проекти е
трудно да се правят прогнози
заради скока в цените на стро-
ителните материали.

мическата криза. Това предиз-
виква въпроса дали има балон
на цените у нас.

“Пазарът на недвижими

имоти все още не може да бъде
описан като “балон”, но е
тръгнал в тази посока”, комен-
тира Тихомир Тошев, изпълни-

Потокът на влезлите
в България преки чужде-
странни инвестиции от
януари до ноември ос-
тава положителен, но
намалява на годишна
база. Преките инвести-
ции са в размер на 1,277
млрд. евро, което е с
1,110 млрд. евро по-мал-
ко спрямо същия период
на 2020 г. Така обемът
на вложенията се свива
с 46,5% на годишна база,
показват предварителни-
те данни на Българската
народна банка (БНБ),
които обаче подлежат на
ревизия.

В централната банка
изчисляват, че само през
ноември 2021 г. потокът

От Асоциацията на банките в
България (АББ) предупреждават, че
напоследък зачестяват телефонните
измами, при които лица се предста-
вят за служители на банки. От там
предупреждават, че ако бъде полу-
чено обаждане или имейл от няко-
го, който се представя за служител
на банка, то с него не трябва да
бъдат споделяни лични и банкови
данни, нито да бъдат инсталирани
приложения или отваряни линкове,
изпратени от него. От асоциацията
предупреждават, че освен това не
трябва да се извършват плащания и
да се споделят получени кодове за
идентификация и достъп до елек-
тронно банкиране, защото това е
измама.

Опитите за този вид телефонни
измами стават все по-чести. Лица,
които се представят по телефона за

Ñ íàä 46% ñå ñâèâàò ÷óæäèòå
èíâåñòèöèè ïðåç íîåìâðè

е положителен и възлиза
на 130,6 млн. евро при
положителен поток от
64,9 млн. евро за същия
месец на 2020 г.

Нетният поток от
инвестиции на чуждест-
ранни лица в недвижими
имоти е отрицателен в
размер на 7,5 млн. евро
при отрицателен нетен
поток от 0,9 млн. евро за
януари-ноември 2020 г.

Най-големите нетни
положителни потоци по
преки инвестиции в
страната за януари-но-
ември 2021 г. са от Люк-
сембург (369,2 млн.
евро), Германия (298,8
млн. евро) и Белгия
(169,4 млн. евро), а най-

големите нетни отрица-
телни потоци са към
Русия (244,1 млн. евро)
и Швейцария (78,6 млн.
евро).

По предварителни
данни нетният поток на
преките инвестиции в
чужбина за януари-но-
ември 2021 г. възлиза на
148,8 млн. евро при
181,6 млн. евро за януа-
ри-ноември 2020 г. През
ноември 2021 г. нетният
поток е отрицателен и
възлиза на 16,2 млн.
евро при положителна
стойност от 14,4 млн.
евро за ноември 2020 г.

Коментар
на стр. 9

Áàíêèòå ïðåäóïðåæäàâàò
çà òåëåôîííè èçìàìè

банкови служители, целят да подве-
дат клиентите на банките и да ги
накарат да извършат различни дей-
ствия, с които да получат достъп до
техните средства. Най-често под
различен претекст, например за про-
блеми със сигурността, те се опит-
ват да получат чувствителна инфор-
мация относно потребителски име-
на, пароли, номера на банкови кар-
ти, наличност по сметки и други
данни, обясняват от асоциацията.

От АББ напомнят, че нито една
банка няма да поиска от клиентите
си да предоставят чувствителна ин-
формация и данни за идентификация
по телефон или имейл. Банкови слу-
жители никога няма да накарат кли-
ентите си да инсталират приложения
за отдалечен достъп и да опитват да
получат контрол върху мобилните им
устройства или компютри.
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Между Москва и запад-
ните страни се води “сери-
озен и истински разговор”,
а Турция е готова да допри-
несе за премахването на
различията между Русия и
Украйна, заяви говорителят
на турския президент Ибра-
хим Калън. Според него
напрежението между двете
държави нараства и Турция
следи тези събития “с голя-
ма загриженост..., защото
тук залогът е много голям”.
“Но на първо място, нека
само да заявя много ясно, че
не искаме да виждаме как-
вито и да било военни дей-
ствия, конфронтация или

Òóðöèÿ ïðåäëàãà
ñðåùà Ðóñèÿ-Óêðàéíà
Ердоган и Вучич искат
да посредничат и за кризата
в Босна и Херцеговина

война в Украйна или между
Русия и Украйна”, каза Иб-
рахим Калън.

Калън заяви още, че пре-
зидентът на Турция Реджеп
Тайип Ердоган е разговарял
с двамата президенти Вла-
димир Путин и Володимир
Зеленски. Той ги е поканил
в Турция, “ако искат да про-
ведат среща там, да решат
проблемите и различията
си”. Очаква се през следва-
щите седмици Ердоган да
посети Украйна, за да раз-
говаря със Зеленски. В
същото време Анкара ще
остане в близък контакт с
Москва, “за да избегнем вся-

какъв вид военни действия,
чиито последици ще бъдат
големи и необратими”,
допълни Кълън.

“Договорихме се да
съберем сръбските, хърват-
ските и босненските лидери
и да разрешим кризата в
Босна и Херцеговина”, за-
яви междувременно турски-
ят президент Ердоган на
съвместна пресконференция
със сръбския си колега
Александър Вучич, който е
на официално посещение в
Турция. “Международната
общност трябва да действа
заедно, за да се преодолее
кризата в Босна и Херцего-
вина. Нашата цел е да сло-
жим край на напрежението
в Босна, като използваме
позитивен подход”, добави
Ердоган.

И двамата президенти

подчертаха, че страните им
уважават териториалната
цялост на Босна и Херцего-
вина. Разделението в бивша-
та югославска република
достигна връхната си точка,
след като от Република
Сръбска заплашиха да се
изтеглят от армията, както
и от данъчната, и от съдеб-
ната система на Босна и
Херцеговина. Турция, коя-
то има голямо влияние сред
босненските мюсюлмани,
смята действията на
сръбските националисти за
“грешни и опасни”.

По време на посещение-
то на Вучич Сърбия и Тур-
ция се споразумяха да си
сътрудничат в областта на
образованието, туризма,
филмопроизводството и
опазването на обектите на
културното наследство.

Òåõåðàí è Ìîñêâà
îáñúäèõà ÿäðåíàòà
ñäåëêà

Президентът на Иран Ибрахим Раиси пристигна в
Москва на официално посещение, съобщи пресслужбата на
иранското правителство. Той е там по покана на руския
държавен глава Владимир Путин, с когото обсъдиха иконо-
мическото, политическото и културното сътрудничество,
се казва в изявлението.

Ще бъде обърнато специално внимание на проблемите,
свързани с прилагането на Съвместния всеобхватен план
за действие относно ядрената програма на Иран.

Програмата включва разговори с Владимир Путин, а
днес Раиси ще направи обръщение в Държавната дума и ще
посети централната джамия в Москва.

Преди пътуването си до Русия Раиси се консултирал с
Али Акбар Велаяти, съветник по международните въпроси
на главата и духовен лидер на Иран аятолах Али Хаменей,
съобщи ТАСС.

Ôðàíöèÿ îáÿâè öåëèòå
ñè íà÷åëî íà ÅÑ

Френският президент Еманюел Макрон изнесе реч в
Страсбург пред Европейския парламент относно при-
оритетите на Франция, която в началото на януари пое
председателството на Европейския съюз за следващите
шест месеца.

Макрон заяви, че Европа трябва да се въоръжи, за да
гарантира своята независимост в този свят на насилие, и че
европейците трябва да изградят нова “рамка за сигурност
и стабилност”, която ще изисква “стратегическо превъоръ-
жаване”, както и “откровени и взискателни” разговори с
Русия. “Трябва да я изградим между нас, европейците, да
я споделим с нашите съюзници в НАТО и да я предложим
за преговори на Русия”, каза Макрон пред депутатите.

“Френското председателство ще предложи реформа на
Шенгенското пространство”, заяви още той. Държавният
глава уточни, че необходимостта от реформиране на Шен-
генската зона има за цел укрепване на външните граници
на ЕС заради изострената миграционна криза.

Бившият украински президент Петро Порошенко се снима с привърженици
след заседание на съда в Киев. Срещу него се води дело за държавна измяна заради сделки
с въглища от Донбас през 2014-2015 г. Според Порошенко обвиненията са политически мотивирани

СНИМКИ БГНЕС

Меркел отказа
поста в ООН

Генералният секретар на ООН

Антониу Гутериш покани бившия

канцлер на Германия Ангела Мер-

кел да оглави консултативен орган

на високо равнище за глобалните

обществени блага, съобщи ДПА. Тя

отказа.

Нараства натискът
над Джонсън

Британският премиер Борис

Джонсън се бори да запази поста

си на фона на бунт от страна на

депутати от неговата Консерва-

тивна партия, предаде Ройтерс. 58

консерватори са отправили от-

крити критики към него. Сваляне-

то му би вкарало Обединеното

кралство в период на нестабил-

ност поне за няколко месеца, и то

когато пандемията е в разгара си,

инфлацията е на рекордни нива, а

и Западът трябва да се справи с

кризата в Украйна.

Талибаните са изпълнили
всички условия

Движение “Талибан”, което пое

управлението на Афганистан, съоб-

щи, че е изпълнило всички условия,

за да бъде призната легитимност-

та на сформираното правителст-

во. Това заяви премиерът Мохам-

мад Хасан Ахунд по време на про-

веждащата се в Кабул конферен-

ция по икономика. Той призова

държавите по света да признаят

сформираното радикално прави-

телство и да окажат подкрепа на

афганистанския народ.

Отмениха извънредното
положение в Казахстан

Извънредното положение, обя-

вено на 5 януари в Казахстан, бе

отменено. Животът се върна към

нормалния си ритъм, особено в

националната столица Нур Сул-

тан, най-големия мегаполис в

страната Алмати и областите

Атирау, Джамбил, Кизилорда и

Мангистау. Мерките за сигурност

по улиците бяха отменени, както

и полицейският час, наложен в оп-

ределени градове.

Мексиканци на възраст между
50 и 59 години чакат във
ваксинационен център за трета
доза. През последните
две седмици в страната има
бум на новозаразени
с варианта Омикрон
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Äúðæàâíèÿò ñåêðåòàð íà ÑÀÙ
Àíòúíè Áëèíêåí ïðèñòèãíà â Êèåâ
Америка отпуска 200 милиона долара военна помощ на Украйна

Държавният секретар на
САЩ Антъни Блинкен при-
стигна в Украйна в знак на
подкрепа за страната в мо-
мент, когато нарастват опасе-
нията от руска инвазия, съоб-
щи АФП.

Пред служителите на аме-
риканското посолство в Киев
Блинкен каза, че руският пре-
зидент Владимир Путин пла-
нира значително да засили
военното присъствие на
Москва до границата с Украй-

на, което в момента наброява
около 100 000 военнослуже-
щи.

“Знаем, че има планове за
още по-голямо увеличаване на
тези сили в много кратки сро-
кове и това дава на президен-
та Путин възможност, също в
много кратки срокове, да
предприеме по-нататъшни аг-
ресивни действия срещу Ук-
райна”, посочи Блинкен.
“Силно, силно се надявам, че
ще успеем да запазим този

дипломатически и мирен път,
но в крайна сметка това ще
бъде решение на президента
Путин”, заяви Блинкен.

След срещите си с прези-
дента на Украйна Володимир
Зеленски и други високопос-
тавени служители и кратко
пътуване до Берлин за разго-
вори с германски и други ев-
ропейски съюзници, Блинкен
ще се срещне утре с руския
си колега Сергей Лавров в
Женева.

В същото време админис-
трацията на американския
президент Джо Байдън обя-
ви, че предоставя допълни-
телна военна помощ на Ук-
райна в размер на 200 мили-
она долара.

Високопоставен служител
на Държавния департамент на
САЩ заяви, че помощта е била
одобрена в края на декември
като част от американските
усилия да се помогне на Ук-
райна да се защити. До сряда

обаче администрацията отказ-
ваше да коментира сумата.
Служителят не беше упълно-
мощен да обсъжда въпроса
публично и говори при усло-
вие за анонимност, уточняват
от АП. “Ангажирани сме със
суверенитета и териториална-
та цялост на Украйна и ще
продължим да й оказваме не-
обходимата подкрепа”, комен-
тира служителят. Той не даде
подробности за съдържание-
то на пакета от помощи.

СНИМКА БГНЕС

Гърция отбеляза получаването на първите шест от общо 24 френски изтребителя “Рафал”
с водосвет и церемония с участието на премиера Кириакос Мицотакис

Îáâèíèõà ðóìúíñêèÿ
ïðåìèåð
â ïëàãèàòñòâî

Основната опозиционна партия в Румъния поис-
ка обяснение от министър-председателя Николае
Чука след обвинения, че е плагиатствал част от ди-
сертацията си.

Най-малко 42 от общо 138-те страници от док-
тората на румънския премиер Николае Чука са
плагитат, твърди разследване на журналистката
Емилия Шъркан. Тя представи доказателства, в кои-
то обвинява румънския премиер, че не само е пре-
писал буквално от други трудове, но и е използвал
различни техники, за да прикрие деянието си.

“Тези публични обвинения не могат да бъдат
научно обосновани по никакъв начин”, заяви Чука
във Фейсбук.

Опозицията обаче призова премиера “спешно да
изясни” ситуацията. Журналистката, която стои зад
репортажа, е известна със сериозните си разследва-
ния за плагиатство от румънски политици и преди
това е получавала смъртни заплахи.

Въпросната дисертация е публикувана, преди
Чука да получи докторска степен по военни науки
от Националния университет по отбрана в Букурещ
през 2013 г. Сега той отправи искане до универси-
тета да анализира тезата му.

Учени от Стокхолм-
ския център за устойчиво
развитие на околната сре-
да и Университета в Гьо-
теборг твърдят, че човече-
ството вече е надхвърли-
ло допустимия праг на
химическо замърсяване на
планетата.

“Скоростта, с която
обществата произвеждат
нови химикали и ги из-
пускат в атмосферата,
надхвърля допустимите
граници, в които е
възможен безопасен жи-
вот на Земята”, казва
участничката в изследва-
нето Патрисия Вилару-
бия-Гомес.

Експертите твърдят,
че това замърсяване за-

УЧЕНИ:

Çåìÿòà å ïðåêàëåíî
çàìúðñåíà
ñ õèìèêàëè

страшава планетата на
всички възможни нива. За
да се забави този процес,
те призовават за по-ши-
роко използване на
възобновяеми материали
и енергийни източници.

Превишаването на
допустимия праг на хи-
мическо замърсяване е
петият сериозен удар по
екологичната безопас-
ност на Земята. Преди
това човечеството е пре-
дизвикало твърде силно
глобално затопляне,
унищожило е дивата
природа и биоразнооб-
разието и е преминало
прага на замърсяване с
фосфор и азот, обясня-
ват учените.

Норвегия - вторият по значение доставчик на газ
за Германия, предупреди, че в случай на срив на
доставките на газ от Русия тя няма да може да
запълни недостига на синьо гориво.

“Задоволяваме една трета от нуждите от газ на
Германия, но нашите тръбопроводи вече работят с
пълен капацитет. Нямаме резерви, за да компенсира-
ме недостига”, каза норвежкият премиер Йонас Гар
Стьоре в интервю за ZDF.

Стьоре пристига днес в Берлин за разговори с
канцлера Олаф Шолц и едно от посланията, които
ще предаде, е, че въпреки необичайно високите цени
на енергията в страната му, Норвегия все пак ще
остане надежден доставчик на газ за Германия в
дългосрочен план.

В Германия на фона на конфликта между Русия
и Украйна се чуват призиви да се прекрати зависи-
мостта от руския газ. Християндемократът Юрген

Îñëî íå ìîæå äà êîìïåíñèðà
ðóñêèÿ ãàç çà Ãåðìàíèÿ

Хард призова наскоро страната да намали доставки-
те на газ от Русия.

“За мен е неприемливо, че оставаме силно
зависими от газовите доставки от Русия, когато
в същото време от гледна точка на международ-
ното право тя остава толкова критичен партнь-
ор. Ако Русия нахлуе в Украйна, трябва да бъде
ясно, че пускането на “Северен поток 2” ще бъде
невъзможно”, каза той.

Междувременно генералният секретар на НАТО
Йенс Столтенберг заяви, че съюзниците в НАТО
имат различни възгледи за “Северен поток 2”, без да
уточнява за кои държави говори.

По-рано германският министър на отбраната
предупреди да не се използва спорният газопровод
“Северен поток 2” като разменна монета в опит да
се разреши конфликтът между Украйна и Русия, като
го нарече “несвързан”.



ОБЩЕСТВО
ЧЕТВЪРТЪК

20 ЯНУАРИ 9
2022

КОЛОНКАТА НА

Защо парите си отиват
Евгени ГАВРИЛОВ

Áúëãàðèÿ -
â ðóñëîòî íà çàêîíà

Първият мандат на Румен Радев и Илияна
Йотова протече в драматични времена на про-
мени и ескалиране на народния гняв. Общество-
то се обедини по площадите срещу корупцията,
беззаконието и авторитарния режим на управ-
ляващите от ГЕРБ и сие.

Моделът, олицетворяван от Бойко Борисов и
неговата клиентела, задушаваше икономически,
политически и силово страната повече от десет
години. Срещу него, като единствена опозиция в
парламента, се бореше БСП, която издигна и но-
минира за първи мандат Румен Радев.

Президентът и вицепрезидентът вчера по-
ложиха клетва за втори мандат. В словото си
държавният глава очерта политическите за-
дачи пред България за следващите години, като
болезнено, но и откровено, посочи проблемите
и тревогите.

Икономиката беше и остава дежурният при-
оритет: високите цени на ток, газ, стоки от първа
необходимост. Става въпрос за физическото оце-
ляване на българите на фона на все по-големите
световни социални противоречия, кризи и неравен-
ства. Но, “уви, прочитът на макроикономически-
те показатели - както правилно отбеляза прези-
дентът - често засенчва грижата за човека, кой-
то е много повече от работник и потребител” в
едно консуматорско и неолиберално общество.

А за да я има България, трябва да ги има
преди всичко българите. Демографската ката-
строфа е олицетворение на всички кризи от
тежкия преход: бедността, несигурността, про-
блемите в здравеопазването и грешните поли-
тически решения през последните десетилетия.
Според Радев нацията ни изживява прехода
като травма, сравнима с война, и всички ние
наблюдаваме тези процеси. “Пазарът и пиарът
не могат да компенсират липсата на работещи
социални механизми” - дано тези думи на прези-
дента бъдат чути от всички политици.

Третият консенсус, около който всички тряб-
ва да се обединим, е не по-малко важен - каузата
за просветена и образована нация. Покварата
на прехода обезцени образованието, хиляди бле-
стящи българи търсят препитание навън, наука-
та страда от липса на финансиране. Бедност-
та изхвърли хиляди деца от образователния про-
цес, а тяхното патриотично възпитание често
бе оставено в чужди ръце. Резултатите от всич-
ко това са потресаващи.

Безспорно след промяната във властта е на-
лице историческата възможност да върнем Бълга-
рия в руслото на закона. Без укрепване на държав-
ността страната ни не може да разгърне огром-
ния си потенциал. Ако управляващото мнозинст-
во не постигне бърз, решителен пробив в рефор-
мата на прокуратурата и съдебната система,
прояви слабост и липса на политическа воля, това
ще доведе до реванш на статуквото. А последи-
ците ще са пагубни.

Нужни са ясни законови и конституционни про-
мени, които да гарантират справедливостта, за-
конността и демокрацията на всички българи. Про-
мените в Конституцията следва да включват и
разширяване на гражданското участие в управле-
нието на държавата, и защита на човешките пра-
ва. Демокрацията е несъвместима с обществена-
та апатия. Тя се нуждае не просто от избирате-
ли, а от активни граждани с амбиции за бъдещето
на страната и инструменти за тяхното участие
във формирането на това бъдеще.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

През 1969 г. на голе-
мия екран се появи
филмът на Уди Алън
“Вземи парите и бягай”.
53 години по-късно това
заглавие може отново да
се брои за актуално, ако
за сценарий на нов филм
се използва положението
с чуждите инвестиции у
нас. Само жанрът трябва
да се смени и комедията
да стане драма. Защото

според официалната ин-
формация на БНБ от вче-
ра преките чужди инвес-
тиции в страната от яну-
ари до ноември 2021 г.
са в размер на 1,277
млрд. евро, като намаля-
ват с 1,11 млрд. евро, или
с 46,5% спрямо същия
период на предходната
година.

Друга статистика по-
казва, че през последни-
те десет години от
България в чужбина са
изтекли над 15 млрд
евро. Трета статистика,
този път на Евростат,
ако някой не вярва на
БНБ, сочи, че сред 28-
те страни - членки на
Евросъюза, България
заема 20-о място по
обема на инвестициите
като дял от БВП.

Явно все по-често
инвеститорите, без да ги

оправдаваме, преценя-
ват по-нататъшните си
вложения у нас като ри-
скови и затова предпо-
читат да изнесат парите
си, без да нарушават за-
кона. Кой нормален
предприемач, например,
може да затваря очите си
за скандалите, които
разтърсват постоянно
съдебната система. В
нормалните държави
съдът се възприема като
стожер на бизнес-среда-
та. У нас сякаш е точно
обратното.

И ако е спорен раз-
мерът на чуждите инве-
стиции в България, без-
спорен е фактът, че зна-
кови инвеститори си
тръгват. Норвежката Те-
ленор, при условие, че
правеше до 38% печал-
ба, шведската MTG,
френската Сосиете Же-

нерал, чешката ЧЕЗ ни
изоставиха. Европейски
вериги за храни също
напуснаха, въпреки че на
Запад едва ли ще правят
такива печалби, каквито
у нас. Грубата намеса на
държавата, слабата съ-
дебна система и бизнес
средата като цяло, шкаф-
четата, пълни с евра и
кюлчета, липсата на
върховенството на зако-
на и корупцията про-
дължават да са проблем
номер от инвеститорите.
Напредъкът с борбата с
корупцията и престъп-
ността традиционно се
оценява като слаб. А
природата не търпи пра-
зни пространства. Зато-
ва на мястото на светов-
ните компании идват
инвеститори като Гинка,
Асен Христов и южноа-
фриканските фондове.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Училището се умори
От стр. 1

И докато едни ръко-
водства само се жалят,
други предвидливо са
натрупали евтина нафта
за парното, а трети са
принудени сами да
търсят изход от кризата
и да стават изобрета-
телни, като планират да
слагат... соларни пане-
ли. Самоинициативата е
похвална, но едва ли в

случая тя е разрешение-
то на проблема.

А след образовател-
ните институции най-
вероятно ще чуем и во-
плите на болниците, на
социалните звена и дру-
ги структури, предлага-
щи публични услуги. И
тогава за пореден път
ще дойде въпросът как-
во е общото между об-
щините и бизнеса, че
трябва да плащат една

цена? Какво произвеж-
да и от какво печели
едно училище, че да се
очаква да плаща на ви-
соки цени? Затова
всички тези заведения
трябва да бъдат върна-
ти на регулирания па-
зар на ток.

Иначе ще имаме
премръзнали ученици с
шапки в клас, неефекти-
вен учебен процес и
още по-уморени учите-

ли и училищни ръковод-
ства. Няма как ученици-
те да се разредят през
един като уличните лам-
пи, за да се пести ток.
Нито да ходят на учили-
ще с режим.

Силите на заетите в
образователната систе-
ма не са безгранични.
Все някога ще свършат.
И тогава няма никакво
обучение - ни присъстве-
но, ни дистанционно.



РЕПОРТАЖ
2022

10 ЧЕТВЪРТЪК

20 ЯНУАРИ

Може би едно от най-важни-
те постижения на преговорите
в Скопие е съгласието по отно-
шение на името на Северна
Македония. Това стана по иска-
не на нашата делегация, водена
от втория най-млад български
премиер (след Сергей Станишев,
бел. авт.) Кирил Петков. Заедно
със зам.-председателя на Народ-
ното събрание Кристиан Виге-
нин, външния министър Теодо-
ра Генчовска, транспортния ми-
нистър Николай Събев и други
официални лица, той посети Ре-
публика Северна Македония
във вторник.

“Денят беше много успешен.
Постигнахме много”, каза ли-
дерът на връщане от Скопие.
“Двете страни направихме
отстъпки”.

Македонското правителство
изпрати вербална нота до ООН,
в която “изрично се потвържда-
ва”, че двете имена на западната
ни съседка са еднакво валидни.

“България приема да използ-
ва краткото име на Северна
Македония както и дългото -
Република Северна Македония”,
заяви на съвместната пресконфе-
ренция след срещата македонски-
ят премиер Димитър Ковачевски,
който потвърди, че няма да има
каквато и да е последица върху
териториалната цялост на Бълга-
рия от това решение.

Двете страни изразиха задо-
волство от приятелския тон, в
който протекоха преговорите.
До този момент диалогът София-
Скопие беше замразен. В конст-
руктивна дискусия двете страни
начертаха планове за бъдещите
работни групи и условията, при
които ще се срещат.

“Днес транспортните мини-
стри почти не докоснаха обяда
си, заети в обсъждането на дву-
странни съвместни проекти”,
гордо заяви премиерът и посо-
чи, че съвсем скоро, до 60 дни,
ще бъде пусната авиолиния “Со-
фия-Скопие-София”. Така ще се
пътува само 20 минути в едната
посока. Обмисля се също така и
жп линия, но това е в по-дълго-
срочен план.

“Не е логично през XXI век
да няма влак, който да свързва
държавите ни”, заключи Петков.
Дали авиопревозвачът ще бъде
държавен или частен, колко ще
струва и откъде ще се намерят
финанси - остават въпроси, на
които предстои да отговори ми-
нистър Николай Събев, един
“много добър бизнесмен, преди
да влезе в политиката”, както го
определи премиерът.

Също така стана ясно, че
преговорният процес ще
продължи шест месеца, а не,
както македонците очакваха, два
или три. Всяка седмица различ-
на работна група ще се събира.

“Ето потенциални пътници
за авиолинията”, пошегува се
министър-председателят.

Друго важно постижение е,
че съвсем скоро РС Македония
ще изпрати посланик у нас, за-
щото от две години такъв няма.

“Профилът му е на добър
бизнесмен”, открехна завесата
Петков.

На пресконференцията има-
ше въпроси, свързани с истори-
ята, дали са обсъждали прена-
писването на македонските
учебници, за оскверняването на
българските паметници, но по-
ради ограниченото време и на-
ситената програма премиерът

за такава”българска” традиция.
Ние - също.

Пресконференцията завър-
ши с оптимистичните думи на
Петков, че с Ковачевски ще на-
правят всичко възможно да спре
езикът на омразата. Това би
било най-голямото постижение
от всички преговори.

Българка живееща в Ско-
пие, пожелала ананимност и
запозната с действителността в
Македония, коментира пред на-
шите журналисти, че много че-
сто някои македонски медии на-
саждат негативно отношение
към българите и страната ни, а
това после се коментира на ули-
цата, в кафенетата и хората вяр-
ват, че ние сме “лошите”.

Изключително
земен човек

Много журналисти така и не
успяват да определят какъв чо-
век е Кирил Петков, освен че е
успешен бизнесмен. Още с кач-
ването си в самолета премиерът
поздрави цялата делегация и ня-
маше как да не направи впечат-
ление, че по време на целия по-
лет завесата, разделяща първа от
втора класа, не беше пусната.

По някое време министър-
председателят дойде при нас,
журналистите, да провери дали
всичко е наред, с удоволствие
отговори на няколко въпроса, а
впоследствие посочи завесата и
каза: “Преди няколко години бях
на ваше място, но разликата
беше, че тази завеса беше спус-
ната и разделяше хората. Уве-
рявам ви, че докато зависи от
мен, разделителна завеса между
хората няма да има.”

не успя да отговори на всички
журналисти.

На 25 януари предстои по-
сещение на македонската деле-
гация у нас.

Ден, запомнящ се
със символиката си

Двамата премиери бяха ви-
димо доволни след срещата си.
Пред чакащите ги журналисти
Димитър Ковачевски изтъкна:

“В тази дата виждам симво-
лика. България първа официал-
но призна страната ни за неза-
висима. Днес, 31 години по-
късно, първият чуждестранен
политик, който идва в държава-
та ни часове след сформирането
на правителството, е български-
ят ми колега. Следователно всич-
ко ще бъде наред.”

Илиана Беновска (Радио К2)
спази традицията си, която по
неизвестни причини определи
като “българска”, и подари чер-
вена ябълка на Димитър Кова-
чевски. За разлика от друг път,
когато замеря нашите политици
с ябълки, сега тя лично му я
поднесе. Това внесе смут сред
македонските ни колеги, които
до този момент не бяха чували

Ñîôèÿ - Ñêîïèå:
åäíî äîáðî íà÷àëî
На 25 януари очакваме посещение на македонска
делегация, водена от премиера Димитър Ковачевски

Таня ГЛУХЧЕВА

СНИМКА АВТОРКАТА

“Докато зависи от мен, няма да има разделителна завеса
между политиците и хората”, каза министър-
председателят пред журналистите в българската
делегация, посочвайки завесата, която отделя първа от
втора класа в правителствения самолет

СНИМКА БГНЕС

Премиерът се срещна с наши сънародници в българското посолство малко преди да отлети за София. Поканата на
посланик Ангел Ангелов бяха приели Владо Перев, Петър Колев, Атанас Величков, Добре Митрев, Люпчо Георгиевски
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 Г-н Георгиев, как ще ко-
ментирате заявеното наме-
рение на вицепремиера и ми-
нистър на икономиката и
индустрията Корнелия Ни-
нова да се сложи ред в дей-
ността на фирмите, които
събират кредити - т.нар.
колекторски фирми?

- Безспорен факт е, че има
огромен хаос при събирането
на задълженията на граждани-
те, който е предизвикан от
страна на колекторските фир-
ми. Твърдя това съвсем отго-
ворно в качеството си на пред-
седател на Федерацията на по-
требителите в България.

От много години хората се
оплакват от неразбориите и
своеволията на тези фирми.
Това е така, защото не е уре-
ден въпросът как и по какви
правила трябва да се извър-
шват вземанията.

На фона на тежката соци-
ална, здравна, икономическа,
ценова и енергийна криза
българите  са подложени на
голям психологически, а на
места - и на физически, натиск,
за събирания на вземания.

Хубаво е, че държавата в
лицето на вицепремиера и
министър на икономиката и
индустрията Корнелия Нино-
ва най-после предприема мер-
ки за защита на домакинствата
от произвола на колекторски-
те фирми. Както тя обяви, на-
чалото на промяната е коали-
ционните партньори в управ-
лението да задействат клауза и
свика експертен съвет за създа-
ване на общ законопроект.

 Вие сте дългогодишен
председател на Федерация-
та на потребителите. Кои
са най-честите оплаквания,
които получавате, свързани
с дейността на фирмите за
събиране на задължения?

- Ангажиран съм с потре-
бителските проблеми от близо
20 години, а от 6 години пряко
ръководя дейността на федера-
цията. Тя е първата и автен-
тична потребителска организа-
ция в България, поставена в
полза на потребителите още от
1990 г. и отговаряща напълно
на изискванията на Закона за
защита на потребителите.

Най-честите оплаквания на
потърпевши от колекторските
фирми са свързани с това, че в
исканията си до потребители-
те те не предоставят почти
никаква съществена информа-
ция относно спорните задъл-
жения. Вменяват се допълни-
телни задължения, като разно-
ски по дела, съдебни такси, хо-

ЕМИЛ ГЕОРГИЕВ:

Êðàé íà ïðîèçâîëà íà
êîëåêòîðñêèòå ôèðìè
Нов закон ще регламентира дейността при събирането
на дълговете, казва народният представител от „БСП за България”

ЕМИЛ ГЕОРГИЕВ е роден в с. Кутово, община Видин.

Завършил е ВИХВП в Пловдив. Специализирал е защита

на правата на потребителите в Австрия и Англия.

Има две специализации в областта на местното

самоуправление в САЩ. Работил е като инженер-

технолог в тютюневите комбинати във Видин и

Хасково и в системата на стандартизацията и

сертификацията. Бил е четири мандата общински

съветник в Хасково и председател на Общинския съвет.

Сред основателите е на ПК “Екогласност”, а от 2006

г. е лидер на партията. Дългогодишен член е на нацио-

налното ръководство на Федерацията на потребите-

лите в България, а от 2015 г. пряко ръководи дейност-

та й. Бил е народен представител и в 42-рото НС от

БСП. Владее говоримо румънски и английски език.

Интервю на
Юлия КУЛИНСКА

норари, лихви и т.н. Налагат
се и запори на трудови възна-
граждения, банкови сметки,
възбрани на недвижими имоти
и какво ли не още.

Много често се оказва и
психически тормоз чрез не-
прекъснато звънене по теле-
фоните на длъжниците и тех-
ните близки или познати. Има
и немалко случаи на грубо и
агресивно поведение на  слу-
жителите на колекторските
фирми, включително заплахи
за физическа саморазправа.
Това са действия, които на-
саждат страх и накърняват
човешкото достойнство.

Има оплаквания, че често
пред жилищата на длъжници-
те се слагат публични обяви, а

е редно тези хора да се уведо-
мяват с писмени покани.

У нас има законно регис-
трирани 17 колекторски фир-
ми. Но в момента представи-
тели на около 40 фалшиви
фирми, които нито имат ли-
ценз, нито са регистрирани,
нито са доказали капитал,
нито са легитимирали акцио-
нерите или участниците в тях.
Като във филм на ужасите
често неизвестни, нелегитими-
рали се хора тероризират на-
селението по по села и градо-
ве. Затова трябва да се сложи
ред в работата на тези орга-
низации.

 Има ли някакъв регла-
мент в момента за обжал-
ване на исканията за събира-

не на дълговете?
- Не, няма такъв регламент.

А е редно да има, защото голя-
ма част от дълговете са натру-
пани в огромни размери. Чес-
то това се случва по независе-
щи от длъжниците причини.

На практика голяма част от
дълговете не могат да се пога-
сят и се прехвърлят без изрич-
но съгласие на наследници -
деца и внуци. Те, от своя стра-
на, често са принудени да кри-
ят доходи, работейки в сивия
сектор или заминавайки на
работа в чужбина.

 Какви трябва да са ос-
новните акценти на предло-
женията, които да бъдат в
основата на проект на за-
кон за статута и механиз-
мите на работа на търгов-
ските дружества, извършва-
щи дейности по събиране на
вземания по потребителски-
те договори?

- Идеята на предложение-
то е да се регламентира колек-
торската дейност. Основни
акценти в закона трябва да
бъдат ясните правила, редът за
защита правата на гражданите
и отделяне на извършващите
коректно своята дейност колек-
торски фирми от такива, кои-
то действат на ръба на закона

 Трябва ли да има амни-
стия при определени случаи
за хората, натрупали непла-
тени суми?

- Редно е да се помисли за
амнистия на дълговете за би-
тови задължения или общата
давност да се намали от 10 на
5 години. Това обаче не допа-
да и не се приветства от Асо-
циацията на колекторските
агенции. Това е обяснимо,
защото те трупат големи пе-
чалби от дейността си. Това е
все едно фирмите за дялово
разпределение да се откажат
от съвместната си дейност с
“Топлофикация София”.

 В края на миналата го-
дина стана ясно, че се гот-
вят промени в Закона за за-
щита на потребителите. За
какво става въпрос?

- Има одобрен законопро-
ект за промяна на Закона за
защита на потребителите. Той
допълва критериите, по които
Комисията за защита на по-
требителите извършва прецен-
ка кога дадена търговска прак-
тика е нелоялна. Тя ще бъде

смятана за такава, когато една
и съща стока, предлагана у нас
и в останалите страни членки
на ЕС, има значителни разли-
ки в състава или характерис-
тиките. Освен ако това не е
обосновано от законосъобраз-
ни и обективни фактори.

Предложените промени
целят повишаване нивото на
защита на потребителите, по-
добряване прилагането на за-
конодателството и пълно съо-
бразяване на родното законо-
дателство с правото на Евро-
пейския съюз. Проектът
съдържа обективни критерии
за налагане на глоби и имуще-
ствени санкции в случаите на
нарушения на Закона за защи-
та на потребителите. Те ще
отчитат следните елементи:
естество, тежест, мащаб и
продължителност на наруше-
нието, както и всяко средство
за защита, предоставено от
търговеца на потребителите
за причинената вреда.

Основното изменение в
Закона за защита на потреби-
телите е изискването за про-
зрачност към онлайн местата
за търговия по отношение
автентичността на отзивите
на потребителите, както и
въвеждането на забрана за
използване на фалшиви и не-
верни отзиви на потребители,
предоставянето на информа-
ция на потребителите относ-
но лицето, което продава сто-
ките чрез онлайн мястото за
търговия. Също така предо-
ставяне на информация от
страна на онлайн местата за
търговия относно основните
параметри, с които се опреде-
ля класирането на отправени-
те предложения до потреби-
телите в отговор на тяхното
търсене, както и тяхната от-
носителна важност в сравне-
ние с други параметри.

Мога смело да заявя, че се
очертава добра перспектива
за българските потребители.
Подчертавам, че от моя глед-
на точка сегашното ръковод-
ство на Комисията за защита
на потребителите се се спра-
вя много добре със своите
задачи. Убеден съм, че при
новото ръководство на Мини-
стерството на икономиката и
индустрията българските по-
требители ще бъдат защитени
още по-добре.

Êàòî âúâ ôèëì íà óæàñèòå ÷åñòî
íåèçâåñòíè, íåëåãèòèìèðàëè ñå
õîðà òåðîðèçèðàò íàñåëåíèåòî
ïî ñåëà è ãðàäîâå

“
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1600 - СВЕТАТА ИНКВИЗИЦИЯ ОБЯВЯВА
ДЖОРДАНО БРУНО ЗА ЕРЕТИК.
Италианският философ, астроном
и математик първи отстоява иде-
ята за безкрайността на вселена-
та. Неговите космологични теории
надминават хелиоцентричната си-
стема на Николай Коперник и опре-
делят Слънцето като една от мно-
гото свободно движещи се други звезди. За твърде-
нията си Бруно е изгорен на клада.

1902 - РАЖДА СЕ НАЗЪМ ХИКМЕТ, ТУРСКИ
ПОЕТ (УМИРА 1963 Г.). Писател,
сценарист, драматург и общест-
вен деятел. Основоположник на
турската революционна поезия,
лауреат на Международната на-
града на мира (1950 г.). Наричан е “комунист
романтик” или “романтичния революционер”.
Често е арестуван заради политическите си
убеждения и прекарва голяма част от живота
си в затвора или в изгнание. Поезията му е
преведена на над 50 езика.

1912 - НАД САНКТ ПЕТЕРБУРГ ПОЛИТА
ПЪРВИЯТ БЪЛГАРСКИ ДВУПЛОЩЕН САМО-
ЛЕТ. “Княз Борис
Търновски” е конст-
руиран от свищовли-
ята Сотир Черкезов
(1882-1962). Първи-
ят български авиа-
тор завършва с от-
личие Всерусийския
императорски аероклуб. С подкрепата на съна-
родници от Болград разработва свой модел са-
молет. Издига се с него на 300 м и каца успешно
- само 8 години след полета на създадения от
братя Райт “Флайър”.

1920 - РАЖДА СЕ ФЕДЕРИКО ФЕЛИНИ, ИТА-
ЛИАНСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 1993 Г.). Пред-
ставител на неореализма в
италианското кино. Започва
кариерата си като асис-
тент на друг голям режись-
ор - Роберто Роселини. Едни
от най-добрите му филми са
“Осем и половина”, “Сладък
живот”, “Амаркорд” и др.
Няколко месеца преди смъртта си получава “Ос-
кар” за цялостно творчество.

1946 - ОСНОВАНО Е ЦРУ НА САЩ (CIA).
Създадено е като организация за
сдържане на комунизма. Въпреки
острата опозиция на Държавния
департамент, ФБР и Пентагона,
службата е на директно подчине-
ние на президента. Занимава се с
операции под прикритие, добиване и обработка
на разузнавателна информация за чужди прави-
телства, организации, фирми и граждани.

1983 - УМИРА ГАРИНЧА,
БРАЗИЛСКИ ФУТБОЛИСТ (Р.
1933 Г.). Мануел Франсишку
душ Сантуш е смятан за един
от най-великите играчи в ис-
торията на футбола, незави-
симо че левият му крак е с 6
см по-къс от десния. Пря-
корът му на португалски оз-
начава птичка. Умира като
забравен и беден герой.

1984 - УМИРА ДЖОНИ ВАЙСМЮЛЕР, АМЕРИ-
КАНСКИ ПЛУВЕЦ (Р. 1904 Г.).
Първият човек в историята на
плуването, преплувал 100 м
под 1 минута. Печели пет
златни олимпийски медала
(от летните игри през 1924 и
1928 г.) и един бронзов във
водната топка. Подобрява
общо 67 световни рекорда.
След като приключва състеза-
телната си дейност, става
актьор, като играе ролята на
Тарзан в 12 различни филма.
Неговият характерен вик се използва и до днес.

Как в България мо-
же да се намали енер-
гийното бреме за биз-
неса и домакинствата?
Възможно е да се на-
правят данъчни облек-
чения, като например
временно се намали
ДДС. Как може да ста-
не това?Допуска се
при запитване към Ко-
митета по ДДС на Ев-
ропейския съюз, към
който държавите от-
правят исканията си да
им се направи изклю-
чение по ставките. И
по общия регламент за
ДДС имаме право на
намалена обща ставка
до 15%. А също и на
диференцирани ставки
до 5%. Например за
електроенергията, при-
родния газ, парното и
топлата вода. Смятам,
че можем да получим
одобрение за намале-
ние на ДДС. Вече има
такива запитвания -
например от Испания.
Има доста държави в
ЕС, в които и преди
КОВИД-кризата ДДС
на електроенергията и

Êàê äà îëåêîòèì
åíåðãèéíîòî áðåìå?
Можем да излезем от мораториума като намалим ДДС

Румен ГЪЛЪБИНОВ,
икономист и финансист

газа е бил нисък. При-
мерно между 5 и 10%.

Характерът на за-
питването до Комите-
та по ДДС е по-скоро
уведомителен, отколко-
то разрешителен. Това
лесно може да се уста-
нови. На сайта на Ев-
ропейската комисия се
вижда документообо-
рота с водените корес-
понденции с различни-
те държави по този
въпрос. Например Ис-
пания, която има тако-
ва запитване, и досега
е имала нисък ДДС за
енергията.

Ние можем

да поискаме
между 5 и 10%

което е най-разпрост-
раненият вариант. Но
това трябва да се пре-
цени, да си направим
сметката къде са ни
възможностите на бю-
джета като приходи.
Или според ситуация-
та с поскъпването на
енергоизточниците на
нашия пазар. Не мис-
ля, че запитването и
потвърждението към
Комитета по ДДС ще
отнеме много време. В
рамките на месец това
искане може да се от-
прави и да се получи
отговор.  Но първо
трябва да се направи
преценка за кои став-
ки можем да поискаме
намаление.

В момента морато-
риумът ограничава
увеличението на цени-
те за битовите абонати

на ток и на топлоенер-
гия, но в него не по-
паднаха битовите або-
нати на газ. Като нача-
ло можем да поискаме
намаление на ДДС за
тока и парното.

Сега голямата дис-
кусия е кога да изтече
мораториумът - дали
ще се чака последния
срок в края на март или
по-рано. А другата
дискусия е, като изтече
мораториумът, какви
ще са цените за бито-
вите потребители.

Намаляването на
ДДС би могло да е
един от вариантите за
излизане от моратори-
ума. Това може да е
съчетано и с други
компенсационни мер-
ки. Не трябва да се
изключва като възмож-
ност, другите държави
го използват.

Намаленият ДДС би
могъл

да се приложи
временно

в рамките на шест ме-
сеца. Въпросът е  ще
се изчака ли да изтече
мораториумът до края
на март, за да се взема
такова решение. Други-
ят вариант е бърза ор-
ганизация и в рамките
на месец да може да се
приеме решение и да се
гласува от Народното
събрание. За да влезе
по-бързо в действие.
Според мен не трябва
да се изчаква края на
мораториума. Колкото
повече се отлага това

решение, толкова по-
голям риск се поема.

По отношение на
инфлацията се преси-
чат два вида прогнози
- тези за котировките
на международните
пазари на петрол, при-
роден газ,  на други
енергоносители и тези
на енергийната борса.
Логично е след края на
зимния сезон да се ус-
покоят цените. И към
средата на годината да
има

стабилни нива
на цените

които да не растат по-
вече и да не натовар-
ват инфлацията.

В същото време ин-
флацията е инерцио-
нен процес. Дори и в
средата на тази година
котировките да спрат
да вървят нагоре, даже
дори и леко да спад-
нат, натрупаната про-
изводствена инфлация,
която е над 30%, ще
продължи да се разна-
ся в потребителските
цени и ще стане потре-
бителска инфлация. И
двете прогнози са ло-
гични. Едната, че може
да се успокоят цените
на международните
пазари, но и другата -
че ще трябва време
този инерционен про-
цес да спре. Ще му
трябват едно или две
тримесечия. Може би
чак в края на годината
тази инфлация с потре-
бителските цени ще се
успокои.
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Обичаният цигулар Светлин Русев ще
изпълни на 20 януари в зала „България” за
първи път в София Концерт за цигулка и
оркестър от Емил Табаков под палката на
самия автор, научи ДУМА от Кремена
Николова-Флор, реклама и връзки с меди-
ите на Софийската филхармония.

Именитият диригент и композитор
пише своя Концерт за цигулка специал-
но за Светлин Русев и за Фестивалния
оркестър на “Мартенски музикални
дни” през 2019 г. “Искал съм винаги да
се получи равностойна игра между
солиста и оркестъра. Във всичките ми
концерти е така. За мен оркестърът е
много важен инструмент. Така че, неза-
висимо че концертът е за определен
инструмент, оркестърът винаги е рав-
ностоен партньор, а не просто акомпа-
ниращ солиста. Цигулката, от своя стра-
на, има огромни възможности и винаги
е предизвикателство за композитора”,
казва авторът за своето произведение.

Маестро Табаков допълва програ-

Åìèë Òàáàêîâ ïðåäñòàâÿ
ñâîÿ êîìïîçèöèÿ ñúñ
Ñîôèéñêàòà ôèëõàðìîíèÿ
Солист на концерта
на 20 януари
в зала „България”
е виртуозният
цигулар Светлин
Русев, на когото
е посветена
творбата

мата с “Фантастичното дюкянче” от
Оторино Респиги. Респиги пише музи-
ката за балет, чиято световна премиера
е в Лондонския театър “Алхамбра” на
5 юни 1919 г. Изпълнители са били
балетистите от трупата на Сергей Дя-
гилев. Композиторът използва малко
познати песни от Джоакино Росини,
като добавя красива оркестрация, коя-
то привнася нова широта на мелодии-
те. Музиката има основен принос за
успеха на балета, а днес често се пред-
ставя и в симфонични програми.

Светлин Русев притежава изключи-
телно широк репертоар, вариращ от
барока до съвременната музика и по-

Маестро Емил Табаков

СНИМКИ ВАСИЛКА БАЛЕВСКА ЗА СОФИЙСКАТА ФИЛХАРМОНИЯ

пулярните жанрове. Паметни са и не-
говите изпълнения на музика от българ-
ски и славянски композитори.

Репертоарът на Емил Табаков
включва оперни и музикални произве-
дения от всички музикални епохи. Ав-
тор е на десет симфонии, концерти за
оркестър, концерти за различни ин-
струменти, Реквием по латински текст,
камерни и солови произведения. Пове-
чето от тях са написани по поръчка на
международни фестивали и известни
изпълнители. Издадени са на CD от ав-
торитетни звукозаписни компании, от-
личени са с национални награди и са
често изпълнявани у нас и в чужбина.

Певицата Олга Михайло-
ва-Динова ще се представи
на 21 януари в ролята на
Адалджиза от “Норма” на
Винченцо Белини, с която
ще отбележи 30-годишния си
юбилей на сцената на
първия ни оперен театър.
Режисьор на постановката е
Уго де Ана. “Норма” е смя-
тана за един от образците на
жанра белканто, като най-
известна е сопрановата ария
от първо действие - “Casta
diva”. В спектакъла участват
и Мартин Илиев, Петър Буч-
ков, Радостина Николаева,
Иванка Нинова, Красимир
Динев. Диригент ще бъде
Франческо ди Мауро.

Олга Михайлова-Динова
завършва ДМА “Панчо Вла-
дигеров” през 1992 г. в кла-
са на проф. Сима Иванова.
На 1 април 1992 г. е дебют-
ният й спектакьл “Севилски-
ят бръснар” на сцената на
Националния театър, в ро-
лята на Розина, под дири-
гентството на Борис Хинчев,

Общинският младежки дом в Русе съвместно с ВиК-Русе
организира традиционния конкурс за рисунка и фотография,
посветен на 22 март - Световен ден на водата. Конкурсът,
който се провежда за 15-а поредна година, се превръща в
емблематичен за русенския Младежки дом и се радва на голяма
популярност у нас и по света. Темата се задава ежегодно от
ООН, а наградените творби се изпращат в седалището на ор-
ганизацията в Женева, където може да бъдат също отличени
или да участват в онлайн изложба.

Тази година фокусът е “Подземните води: Да направим
невидимото видимо”. С участието си в конкурса всеки подкре-
пя каузата за опазване на водите по света и получава онлайн
грамота за участие от управлението по водите към ООН.
Конкурсът се провежда в две направления - рисунка и фотогра-
фия. В първото надпреварата е национална, участниците тряб-
ва да са в училищна възраст и да изпратят по пощата оригинал
на своята творба, нарисувана с материали по избор и в размер
35 на 50 см. В направление фотография конкурсът е междуна-
роден, за участници от 14 до 30 години.

Изпращането на авторските снимки става по електронен
път във формата за регистрация за конкурса. Попълването на
регистрационната форма е задължително за всички участници,
като е предвидено улеснено попълване за големи групи или
класове. Крайният срок за получаване на творбите е 9 март.
Обявяването на резултатите на фейсбук страницата на Мла-
дежкия дом в Русе и откриване на изложба с отличените твор-
би ще бъде на 22 март 2022 г.

Светлин Русев

Îëãà Ìèõàéëîâà-Äèíîâà -
30 ãîäèíè íà ñöåíàòà
íà Ñîôèéñêàòà îïåðà

режисьор е проф. Павел Гер-
джиков. Участва по-късно в
“Севилският бръснар”, по-
становка на Пламен Карта-
лов, както и в други негови
постановки. Изнася концер-
ти и самостоятелни камер-
ни концерти с испанска,
френска, италианска, нем-
ска, българска музика. Уча-
ства в спектакли в оперни
театри у нас и извън стра-
ната. Солистка е в НМТ
“Стефан Македонски”.

СНИМКA
СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

 Олга Михайлова-Динова

Êîíêóðñ çà ðèñóíêà è
ôîòîãðàôèÿ, ïîñâåòåí íà
Ñâåòîâíèÿ äåí íà âîäàòà,
îáÿâÿâà ÎÌÄ - Ðóñå

Забавление с цветовете
в ателие „Пластелин”

СНИМКА БНР

Група “Джеръми?”

Акустични концерти
на „Джеръми?” и Прея
в Първо студио на БНР

“Джеръми?” и Прея са музи-

кантите, които ще изнесат бути-

кови акустични концерти в следва-

щото издание на Musicology Live.

На 22 януари от 18 ч. в Първо

студио на БНР те ще представят

пред публика unplugged версия на

най-обичаните си песни, научи

ДУМА от Николета Еленкова.

Musicology Live с диджей Мартен

Роберто е новият мултимедиен

проект на Радио София за поп,

соул, рок, фънк, арендби музика,

който представя серия от ексклу-

зивни акустични концерти на най-

популярните български изпълните-

ли в Първо студио на БНР. След

предаването си в ефира на Наци-

оналното радио, което се утвърди

като пространство за качестве-

ната модерна световна и българ-

ска музика, Мартен Роберто на-

прави следващата крачка с мулти-

медиен проект за бутикови акус-

тични концерти от Първо студио

на БНР. Всеки месец проектът

представя нов концерт, а архивът

е достъпен в канала на Musicology

Live в ютюб за всички фенове на

българската музика.

Ателие “Пластелин”, съвмест-

но с “Аристократи”, реализира

тази година нов творчески проект

с провокативното и интригуващо

заглавие “Аз рисувам като...”, съоб-

щи БНР. В поредица от творчески

ателиета за деца и възрастни съав-

торите на проекта - актрисите

Ренета Иванова и Биляна Георги-

ева, ще реализират своята идея:

под формата на “забавление с

цветовете” и “игра на театър” да

представят интерактивно живо-

та и биографиите на знаменити

художници и да дадат възмож-

ност на всеки, който пожелае, да

се откъсне за малко от динамика-

та на всекидневието и да опита

удоволствието от създаване на

своя авторска картина, вдъхновен

от Клод Моне, Камий Писаро,

Огюст Реноар. Анонсираната от

самите автори на проекта “Рабо-

тилница във времето” започна с

“Аз рисувам като Едгар Дега”.



СПРАВОЧНИК 2022

ЧЕТВЪРТЪК

20 ЯНУАРИ14

ТЕЛЕЦ

Захванете се с малко
по-малко задачи. Няма-
те полза от разпилява-
не, което ще хаби сили-
те ви.

ОВЕН

Доста ентусиазирано
ще се посветите на но-
вите си начинания и ще
стигнете до добри ре-
зултати.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не трябва да показва-
те умора и раздразне-
ние пред колегите, бъ-
дете вежливи и готови
за помощ.

22 май - 21 юни

РАК

Радостни вълнения ще
ви разтоварят от гри-
жи. Интересно запо-
знанство ще ви донесе
предимства.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще изживеете пълно-
ценно деня си, занима-
вайки  се  с  приятни
неща. Повече от добри
попадения.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Търсейки начин за подо-
бряване организацията
на работа, ще вземате
доста бързо делови ре-
шения.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Издигането ви в йерар-
хията е факт, с който
мнозина ще се съобра-
зяват. Затова бъдете
гъвкави.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Вземайте решения, но
не разчитайте само на
своето мнение, потър-
сете и по-опитни от
вас.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Независимият ви дух
ще свърши своето, а
добра новина ще ви
мотивира да станете
активни.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Тонизиращи процедури
ще ви накарат да се
почувствате по-добре.
Страдате за  чужди
неволи.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Не отстъпвайте пред
нищо. Отсейте нещата,
които са най-близки до
вас, и се отдайте на
тях.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Помагайте, но не изпа-
дайте в  крайности.
Среща с приятел ще ви
разтовари  и  зареди
позитивно.

ХОРОСКОП

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 «Î‡ÚÌÓ Ò˙ˆÂ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /2 ÒÂËˇ/
15.15  ÌË„‡ Ì‡ ÍÌË„ËÚÂ ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ,
9 ÂÔËÁÓ‰/

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ƒÂÌˇÚ Ì‡ ·‡˘‡Ú‡ Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ¬ Í‡Ô‡Ì Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¬ËÍËÌ„ËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.25  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.05 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â...
04.15 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ

¯ÓÛ
14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
15.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.72
16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-

ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.119

21.30 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.11

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.22
00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.17
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò.5 ÂÔ.2
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.15

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - Ë-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ Á‡ ÒÚËÎ Ë
‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
(Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
21.35 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡
22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.20 »Ì„Â·Ó„‡ ƒ‡ÔÍÛÌ‡ÈÚÂ.
ì¬ÒË˜ÍÓ, ÍÓÂÚÓ ÔË¯‡Ú
Á‡ ÏÂÌ - Â ÌÂËÒÚËÌ‡î

00.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08:45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15:10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
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ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАРСКРЪБНИ ВЕСТИ

Заслужил деятел на техни-
ката, вписан в Златната книга
на българските откриватели и
изобретатели, лауреат на Пра-
вителствената премия на Руска-
та федерация в областта на на-
уката и техниката, научен ръко-
водител на множество инова-
тивни европейски проекти.

Поклон пред
светлата му памет!

Поклонението ще се състои
на 20.01.2022 г. от 11,45 ч. в
Ритуалната зала на гробищен
парк гр. Габрово.

От опечалените близки

СКРЪБНА ВЕСТ

доц. ГЕОРГИ
КОСТОВ

На 18.01.2022 г. почина докторът на техническите науки
¡˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ Ô‡‚Ó-

ÒÎ‡‚Ì‡ ˆ˙Í‚‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡
20 ˇÌÛ‡Ë Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ì‡ œÂ-
ÔÓ‰Ó·ÌËˇ ≈‚ÚËÏËÈ ¬ÂÎËÍË,
ÊË‚ˇÎ ÔÂÁ V ‚ÂÍ, Í‡ÍÚÓ Ë
Ô‡ÏÂÚÚ‡ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ Ô‡-
ÚË‡ı Ò‚. ≈‚ÚËÏËÈ “˙ÌÓ‚-
ÒÍË, ÍÓÈÚÓ Â ˜‡ÒÚ ÓÚ ÍÛÎ-
ÚÛÌ‡Ú‡ Ë ÂÎË„ËÓÁÌ‡Ú‡ ÌË
Ë‰ÂÌÚË˜ÌÓÒÚ.

—‚. ≈‚ÚËÏËÈ “˙ÌÓ‚ÒÍË
ÔÓËÁÎËÁ‡ ÓÚ ·Ó„‡Ú Ë ÁÌ‡-
ÚÂÌ Ó‰. Œ˘Â ‚ ‡ÌÌ‡Ú‡ ÒË
ÏÎ‡‰ÓÒÚ ÓÚË‚‡ ‚  ËÎËÙ‡-
Â‚ÒÍËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË. œÓ ÓÌÓ-
‚‡ ‚ÂÏÂ Ï‡Ì‡ÒÚËËÚÂ Ò‡
·ËÎË ÓÒÌÓ‚ÌËÚÂ ‰ÛıÓ‚ÌË Ë
ÍÌËÊÓ‚ÌË ˆÂÌÚÓ‚Â. ≈‚ÚË-
ÏËÈ Â ·ËÎ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ
ÛÏÂÌ Ë Ì‡˜ÂÚÂÌ Á‡ ‚ÂÏÂÚÓ
ÒË, Û˜ËÎ Â Ë ‚˙‚ ¬ËÁ‡ÌÚËˇ,
‡ ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ÒÂ ‚˙˘‡ ÓÚ
Ú‡Ï, ÒÂ ÛÒ‡ÏÓÚˇ‚‡ ‚ Â‰Ì‡
ÔÂ˘Â‡, ÌÂ‰‡ÎÂ˜ ÓÚ ¬ÂÎË-
ÍÓ “˙ÌÓ‚Ó. œÓÒÚÓˇ‚‡
ˆ˙Í‚‡Ú‡ ì—‚ÂÚ‡ “ÓËˆ‡î Ë
ÓÍÓÎÓ ÌÂ„Ó ÒÂ Ò˙·Ë‡Ú Û˜Â-

ÌËˆË Ò˙ÏË¯ÎÂÌËˆË. “‡Í‡
≈‚ÚËÏËÈ ÒÚ‡‚‡ ÓÒÌÓ‚‡ÚÂÎ
Ì‡ “˙ÌÓ‚ÒÍ‡Ú‡ ÍÌËÊÓ‚Ì‡
¯ÍÓÎ‡. œÂÁ 1375 „. Â ËÁ-
·‡Ì Á‡ “˙ÌÓ‚ÒÍË Ô‡ÚË-
‡ı, ÌÓ ÌÂ ÒÔË‡ ‰‡ ‡Á‚Ë-
‚‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ÍÌËÊÓ‚Ì‡ ‰ÂÈ-
ÌÓÒÚ. œË Ô‡‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ¬Â-
ÎËÍÓ “˙ÌÓ‚Ó ÔÓ‰ ÚÛÒÍÓ
Ó·ÒÚ‚Ó Ô‡ÚË‡ı ≈‚ÚËÏËÈ
Â Â‰ËÌ ÓÚ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÒÚÓ-
ÊÂË Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‰Û-
ıÓ‚ÌÓÒÚ Ë ·‡ÌËÚÂÎË Ì‡

—‚. ≈‚ÚËÏËÈ “˙ÌÓ‚ÒÍË Â Â‰ËÌ ÓÚ ÒÚÓÊÂËÚÂ Ì‡ ·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‰ÛıÓ‚ÌÓÒÚ

·˙Î„‡ÒÍ‡Ú‡ ‰˙Ê‡‚‡. ŒÒ˙-
‰ÂÌ Â Ì‡ ÒÏ˙Ú ÓÚ ÚÛˆËÚÂ,
ÌÓ ÎÂ„ÂÌ‰‡Ú‡ ‡ÁÍ‡Á‚‡, ˜Â
ÍÓ„‡ÚÓ Ô‡Î‡˜˙Ú Ú˙„‚‡ ‰‡
ÏÛ ÓÚÒË˜‡ „Î‡‚‡Ú‡, ˙Í‡Ú‡
ÏÛ ÒÂ ‚ˆÂÔÂÌˇ‚‡, ‡ ÏÂ˜˙Ú
Ô‡‰‡ Ì‡ ÁÂÏˇÚ‡. «‡ÚÓ‚‡
Ô‡ÚË‡ı ≈‚ÚËÏËÈ “˙ÌÓ‚-
ÒÍË Â Á‡ÚÓ˜ÂÌ Ë ÛÏË‡ ÔÂÁ
1402 „. œÓ˜ÚË ‚Â‰Ì‡„‡ Â
Í‡ÌÓÌËÁË‡Ì Á‡ Ò‚ÂÚÂˆ.
ΔË‚ÓÚ˙Ú ÏÛ Â Á‡ ÔËÏÂ, ‡
‰ÂÎÓÚÓ ÏÛ Â ÂÙÓÏ‡ÚÓ-
ÒÍÓ.

«‡ Ì‡Ó‰‡ Ì‡ 20 ˇÌÛ‡-
Ë Â œÂÚÎ¸Ó‚‰ÂÌ, »ıÚËÏ,
»ıÚËÏ‡, œÂÚÂÎ‡Ó‚‰ÂÌ ËÎË
œÂÚÎ‡Ó‚‰ÂÌ. »ÏÂÚÓ ÏÛ
ÔÓ‰ÒÍ‡Á‚‡, ˜Â ÚÓÁË ‰ÂÌ Â
ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ Ì‡ ÔÂÚÂÎ‡. ¬˙‚
‚ÒˇÍ‡ Í˙˘‡, Í˙‰ÂÚÓ Â ËÏ‡-
ÎÓ ‰Âˆ‡ ÏÓÏ˜ÂÚ‡, Â ·ËÎÓ
Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓ Ì‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ
‰‡ ÒÂ Á‡ÍÓÎË ÔÂÚÂÎ.

Õ‡ 20 ˇÌÛ‡Ë ËÏÂÌ ‰ÂÌ
ËÏ‡Ú: ≈‚ÚËÏ, ≈‚ÚËÏËˇ, ≈Ù-
ÚËÏ, ≈‚ÚËÏËÈ, ≈ÙÚËÏËˇ.



Всяка година порастват милиони дръвчета,

благодарение на катеричките, забравили

къде са оставили събраните от тях ядки.

Съществува вид медуза, която живее вечно.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ:

ЧЕТВЪРТЪК
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: √ÂÓ„Ë ’ËÒÚÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

≈¬√≈Õ» ƒ»Ã»“–Œ¬
(Ã¿≈—“–Œ“Œ),
ÏÛÁËÍ‡ÌÚ Ë ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
«ƒ–¿¬ Œ Δ≈Àfl« Œ¬,
ÔÂ‚Âˆ ÓÚ ‰ÛÂÚ ì–ËÚÓÌî
…Œ–ƒ¿Õ  ¿–¿ƒΔŒ¬,
ÓÍ ÔÂ‚Âˆ, ÍÓÏÔÓÁËÚÓ
œ≈“fl œ≈Õƒ¿–≈¬¿,
·Ë‚¯‡ ÎÂÍÓ‡ÚÎÂÚÍ‡

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ¬ËÂ ÎË ÒÔ‡ÒËıÚÂ ‚ÌÛÍ‡ ÏË ÓÚ
Û‰‡‚ˇÌÂ?
- ƒ‡, ÒË„ÛÌÓ ËÒÍ‡ÚÂ ‰‡ ÏË ·Î‡„Ó-
‰‡ËÚÂ...
- ÕÂ, ËÒÍ‡Ï ‰‡ ÔËÚ‡Ï: ‡ ¯‡ÔÍ‡Ú‡
ÏÛ Í˙‰Â Â?

Известният българ-
ски живописец Анато-
лий Станкулов, познат
на читателите ни като
талантлив карикатурист
на ДУМА, провокира
ценители с 66 миниатю-
ри. Селекцията от най-
знаковите творчески
търсения на художника
може да се разгледа в
рамките на две седмици
на столичната улица
“Стефан Караджа” 7А.

Дипломати, журна-
листи, колеги, приятели
и близки на автора на
страхотни произведе-
ния изпълниха една от
залите на книжарница
“Тракия”, за да поздра-
вят маестрото по повод
откриването на излож-
бата.

Анатолий Станку-
лов е познат на почита-
телите на изобразител-
ното изкуство с широ-
кия спектър на пластич-
ните търсения, подчер-

Êàðèêàòóðèñòúò íà ÄÓÌÀ
ïðîâîêèðà ñ 66 êàðòèíè

Проведено в Япония скоро-
шно изследване разкри шест
причини за дълголетието на най-
старите жители на страната,
съобщи Zoom.mk.

Първият фактор е здраво-
словното хранене, което е пре-
димно на растителна основа.
Японците изяждат до килограм
зеленчуци, плодове и варива на
ден.

Според изследователите поч-
ти всеки от дълголетниците има
положително отношение към
живота и притежава това, което
наричат “икигай” - японски тер-
мин за чувство за цел. Това озна-
чава, че 102-годишен, например,
намира смисъл в грижите за рас-
тенията в градината, за други той
е в семейството или религията.

Да останеш умствено акти-
вен е третата причина за дългия
живот на японците. В техния
речник няма дума за “пенсиони-
ране”, което има положителен
ефект върху цялостното им
здраве, твърдят изследователи.

Социализирането е четвър-
тата причина. Гражданите на
Япония имат големи семейства
и поддържат силни социални
връзки. Общуването е редовно,
особено на чай.

Честият размисъл върху ус-
тановените взаимоотношения с
хората е петата тайна на дълго-
летието. А шестата е изразената
духовност, която се предава
през поколенията.

Творческите търсения на Анатолий Станкулов
са представени от Съюза на тракийските дружества
в България и издателство „Захарий Стоянов”

Ðàçêðèõà
øåñò ÿïîíñêè
òàéíè çà
äúëãîëåòèå

Øåô Àíäðå Òîêåâ
âëèçà â çàòâîðà

Íàø õóäîæíèê ñúçäàäå íîâ øðèôò
â ïîìîù íà íà÷èíàåùè ÷èòàòåëè

Един от най-добрите българ-
ски типографи и оформители на
книги - художникът Кирил Злат-

начинанието.
На шрифта е дадено името

“Фокс бук”, а кръстница е Деси
Алексиева, която е инициатор
на проекта. Експертката от го-
дини се занимава с работилница
за ранно четене и има опит в
обучението на деца и родители,
както и във възпитаване на лю-
бов към книгите.

След 20 януари шрифтът

ков, е авторът на нов шрифт,
който ще помага на начинаещи
читатели, предаде БТА.

Провокирани от факта, че
децата могат да усвояват много
по-лесно, по-бързо и по-рано
четенето, от екипа на създателя
на шрифта организират фокус
групи с деца, а резултатите от
направеното проучване са по-
вече от убедителни за успеха на

може да се ползва абсолютно
безплатно срещу попълнена
форма и получаване на указа-
ния за употреба. Проектът е
подкрепен от Министерството
на културата.

Вече са публикувани две дет-
ски книги с шрифта: “Една годи-
на в рима” на Христина Петро-
ва и “Жабокът Витан” от Еми-
лия Зафираки.

СНИМКА БТА

След 20 януари шрифтът
може да се ползва
абсолютно безплатно

Альона НЕЙКОВА

та в уводното си слово
чл.-кор. Иван Гранит-
ски. И уточни, че та-
лантът на виновника на
вернисажа е най-силен,
ярък и незаобиколим
именно в живописните
му пейзажи, които раз-
читат на пасторалните
и поетичните послания.
Картините на Анато-
лий Станкулов имат
свой собствен уникален
сюжет и създават усе-
щането за вътрешна
светлина и благородст-
во, не скри възхищени-
ето си литературо-
ведът. Станкулов не
спира във всичките си

творби да търси чове-
щината, убеден е Гра-
нитски. Щастливи са
тези, които се сдобият

знаковият критик. И из-
рази надежда, че за
99-годишнината на
Анатолий Станкулов
отново ще бъде подре-
дена богата изложба.

Разчувстван и про-
сълзен от хубавите
думи, авторът спомена
някои от приятелите му
- Тодор Коруев и Мин-
чо Тунев, напуснали
без време този свят.
А също така от сърце
благодари на основате-
ля и собственика на из-
дателство “Захарий
Стоянов”, което преди
няколко месеца пусна
на пазара впечатляващ
албум, съдържащ малка
част от многобройните
произведения на ху-
дожника.

с творба на художника
от този вернисаж при
обявените скандално
ниски цени, добави още

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Шеф Андре Токев, който през ноем-
ври бе хванат да шофира след употреба
на алкохол и без джанти на джипа си,
влиза в затвора. Известният готвач е
сключил споразумение с прокуратурата,
което е било одобрено от Софийския
районен съд. Андре Токев е признал
вината си и е получил 7 месеца ефектив-
но, пише “24 часа”. Той обаче има и 3
месеца условно наказание, дадено от
варненския съд, отново за шофиране в
нетрезво състояние. Тъй като повторно-
то деяние се е случило през изпитател-
ния срок, към сегашната присъда се при-
бавя и предишната. Но шеф Токев няма
да лежи 10 месеца, а по-малко, защото от
тях се маха времето, през което е бил
под домашен арест. Остава и без книжка
за година и половина.



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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България ще бъде представена от
осем биатлонисти на Зимната олимпи-
ада в Пекин (4-20 февруари). От родна-
та федерация се похвалиха, че са оси-
гурили пълния пакет визи - по четири-
ма жени и мъже, което е факт за втори
поредни Игри. При дамите ще ни пред-
ставят Милена Тодорова, Мария Здрав-
кова, Лора Христова и Даниела Каде-
ва. При мъжете тимът ни е съставен от
Владимир Илиев, Антон Синапов, Бла-

гой Тодев и Димитър Герджиков.
“Беше тежка година за зимните

спортове от гледна точка на финанси-
рането. С големи перипетии все пак по-
лучихме средствата и съм щастлива, че
на втора поредна Олимпиада имаме
максималния брой квоти - осем.

В Пекин България ще бъде предста-
вена от 16 спортисти, което означава, че
половината са на биатлона. Хубаво е, че
с тези квоти може да си позволим повече
треньори, а няма да се лишаваме и от
масажисти например, което е много важ-
но. Пожелавам успех на всички и да
покажат как малка България може да се

представя на такива форуми”, заяви пред-
седателят на федерацията Екатерина Да-
фовска, единствената ни олимпийска
шампионка от Зимни игри.

“Един милион лева за година не е
много за поддържане на зимен спорт.
Ако някой мисли, че може да се спра-
ви, да заповяда. Само ваксите на нор-
вежкия отбор струват два пъти повече
за година. Нека да има държавна поли-
тика в спорта, а не да се чудим откъде
да намираме пари. Истината е, че до-
сега някои федерации се ползваха с
политически протекции и за тях има-
ше пари, за другите - не. За последни-

те 12 години няма никаква реформа.
Искаме да съхраним нашите руски

треньори. Засега можем да инвестираме
в тях, но не и в технически кадри. Гово-
рила съм с тях и те искат да продължат
при нас. Преди две години руската феде-
рация си смени ръководството и използ-
вахме момента да ги привлечем, иначе те
щяха да си останат там. И сега Виталий
Нурицин консултира руските състезател-
ки, а Александър Касперович помага на
Александър Логинов, тъй като му е ли-
чен треньор. Ние нямаме такива треньо-
ри в България, а и нашите специалисти
така ще натрупат опит”, смята Дафовска.

Áèàòëîíúò ñ îñåì êâîòè çà Ïåêèí
12 години в спорта ни вече няма никакви реформи, обяви Катя Дафовска

Владимир НИКОЛОВ

СНИМКА LEVSKI.BG

Келиан ван дер Каап
позира с фланелката
на Левски

Äâîéíèêúò íà Âàí Äàéê ïîäïèñà ñ Ëåâñêè
Левски подписа със за-

щитника Келиан ван дер
Каап. Контрактът с нидер-
ландския футболист е за две
години и половина.

Дер Каап е роден на 8
ноември 1998 г. в Грьонин-
ген. Юноша е на Марум,
като преминава през акаде-
миите на Камбюр и Грьонин-
ген. Първия си професиона-
лен договор подписва през
2017 г. с Харкемазе Бойс, с
чийто екип изиграва 29 мача

и отбелязва 2 гола. През
2018 г. преминава в друг ме-
стен тим - Йонг Грьонинген,
записвайки 31 мача и 2 гола.
През сезон 2019/20 е собст-
веност на Камбюр, изигра-
вайки 11 мача с 1 гол. На
следващия сезон преминава
в израелския Макаби Нета-
ня, с чийто екип изиграва 26
мача и бележи 1 гол. През
лятото на 2021 г. става соб-
ственост на Виборг (Дан).

Келиан ван дер Каап е

известен с това, че прили-
ча много на големия бра-
нител на Ливърпул Вър-
джил ван Дайк. Висок е
190 см. Може да играе и
като дефанзивен халф.

Той е четвъртото ново
попълнение на “сините”.
Преди това с клуба подписа-
ха бразилците Цунами и
Уелтън и шведът Ноа Сонко
Сундберг, който играе за
Гамбия в турнира за Купата
на Африка.

Старши треньорът на Левски Станимир Стоилов при-
зна, че на този етап Филип Кръстев няма да е футболист на
“сините”, каквито спекулации се появиха в последните дни.
“Много го харесвам, но той си има клуб - Манчестър Сити.
Не мога да коментирам всички спекулации, около нас по-
стоянно има такива. Видяхте, че и Ради Цонев, и Зайков
играха срещу Гурник”, коментира Мъри след първата кон-
трола на тима с полския тим в Турция, завършила 1:1.

Той отбеляза, че отборът му е допуснал някои грешки,
но за този етап от подготовката това е нормално. “Все още
виждам грешки и във фаза атака, и във фаза защита. Като
за първа контрола беше добре. В тези контроли най-важно-
то е да подобрим физическата си подготовка, затова искам
да играем по-динамично”, каза Стоилов и похвали младите
футболисти за старанието им. “Искаме да натоварим мла-
дите с повече отговорност. Затова Марин Петков и Андри-
ан Краев носиха капитанската лента”, поясни Стоилов.

ЦСКА спазари Пламен Гълъбов за Макаби Нетаня. Изра-
елският клуб ще плати $100 000 за българския защитник. “Чер-
вените” продават 25-годишния бранител, защото договорът му
изтича в края на юни и рискуват да го изпуснат да си тръгне
без пари.

Гълъбов е на подготовка с ЦСКА в Турция и се очаква да
пристигне в Израел в следващите дни за медицински прегледи,
а след това да подпише и дългосрочен договор. От столичния
тим към момента не са потвърдили трансфера. Защитникът от
Шумен има 14 мача с червената фланелка този сезон във всички
турнири.

Това е втори изходящ трансфер на ЦСКА, след като наско-
ро друг централен блранител - естонският национал Карол
Метс, замина за ФК Цюрих.

Към лагера на “червените” в Алания се присъедини Греъм
Кери. Ирландецът се забави с включването си в подготовката
заради здравословното състояние на неговата съпруга Рейчъл.

Ìúðè îòðå÷å
çà Ôèëèï Êðúñòåâ

ÖÑÊÀ ïðîäàâà Ãúëúáîâ
â Èçðàåë çà $100 000

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Арсенал - Ливърпул
ПО РИНГ
КУПА НА АФРИКА
18.00 Кот Д’Ивоар - Алжир
21.00 Гамбия - Тунис
ПО БНТ 3
ФУТЗАЛ, ЕП в Нидерландия
21.25 Италия - Финландия
ПО МАКС СПОРТ 2
АВТОМОБИЛИЗЪМ
21.00 Рали “Монте Карло”
ПО ЕВРОСПОРТ 1
БИАТЛОН
15.15 СК в Антхолц
(индивидуално, мъже)
ТЕНИС
1.55 “Аустрелиън Оупън”

Националният ни отбор по волейбол за мъже има нов селекци-
онер. Това е Николай Желязков, които замени Силвано Пранди.
Рокадата бе очаквана, след като треньорът на Нефтохимик от 2
години беше помощник на италианеца.

След заседание на Управителния съвет на федерацията стана
ясно, че Желязков ще работи с български щаб, а само може да
привлече чужденец за кондиционен треньор. Договорът му е за 1
година. Той ще дебютира през май в Лигата на нациите.

“При всички положения трябваше да има някаква промяна.
Благодаря на Пранди, с когото си прекратихме договора по взаим-
но съгласие. Благодаря му за свършената работа и да продължим
пътя, който започнахме в лицето на Ники. Надявам се да успеем да
върнем мъжкия волейбол на много по-предни позиции. Всички знаем,
че това не е реалното място на отбора. Могат много повече. Целта
е играчите да са максимално мотивирани и да покажат най-доброто
в националния отбор”, обяви шефът на федерацията Любо Ганев.

Той разкри, че работят и за селекционерския пост при жени-
те. Имало 11 кандидатури, а Треньорската комисия ще отсее
трима за преговори.

СНИМКА CEV.EU

Калоян Балабанов (№6) забива през двойната блокада на Скра Белхатов
при загубата на Нефтохимик с 1:3 гейма (-10, 24, -15, -14) в реванша
от 1/8-финалите за Купата на ЦЕВ. “Шейховете”, водени от Ники Желязков,
приключиха в Европа, след като загубиха и първия мач с поляците - 2:3

Íèêè Æåëÿçêîâ ñìåíè Ïðàíäè

Контроли
Берое - Созопол 1:1 1:0 Мечев (31)

1:1 Молдованов (58); Черно море -
Добруджа 3:3 1:0 П. Георгиев (18) 1:3
Димитров (32, 33 и 45) 2:3 К. Георги-
ев (77) 3:3 Ангелов (88); Пирин -
Струмска слава 3:0 2:0 Манолев (8 и
44) 3:0 автогол (50); Славия - Стал
Мелец (Пол) 0:3 0:1 Вржесински (62)
0:2 Домански (72) 0:3 Касперкиевич
(90); Лудогорец - Висла (Пол) 1:1 1:0
Сотириу (4) 1:1 Зот (79).

РЕЗУЛТАТИ


